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45 wniosków do SBO.  Będziemy je 
czytelnikom prezentować w kolejnych wydaniach 
gazety. Dziś pierwsza propozycja                     str. 3

Walne w spółdzielni.  
Miała być rewolucja, skończyło się na 
niewielkiej dyskusji                                                 str 8

Sochaczewskie Lato.  
Przedstawiamy program  na całe wakacje  
w mieście                                                     str. 10 - 11

Matematyka pokonała 
maturzystów.  Gimnazjaliści wypadli 
lepiej, ale nadal poniżej średniej wojewódzkiej. 
Wyniki matur i testu gimnazjalnego           str. 13

POLECAMY

Jubileusz PSS

Tłumy gości pojawiły się w piątek 4 lipca w ogrodach restauracji Arkadia na obchodach 
85-lecia sochaczewskiej „Społem” PSS. Życzeniom i gratulacjom nie było końca. 
W imieniu spółdzielni przyjmował je prezes Józef Chocian.                       Więcej str.2

Dziś w „Ziemi”

Z nami pomalujesz dach, 
odnowisz budynek wewnątrz 

i na zewnątrz
pomalujesz samochód i ciągnik

Posiadamy duży wybór 
kolorów i rodzajów farb
Fachowe porady, promocyjne ceny

Hurtownia Art. Przemysłowych
ul. Kusocińskiego 5 

(na terenie Spółdzielni Ogrodniczej)
Tel. 46 862-24-23

ZS-628

Tragedia 
w Nowych 
Mostkach
- nie żyje
trzyletnie 
dziecko strona 5
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WAŻNE TELEFONY
MOSiR 
46 862-77-59
PEC 
46 862-92-00, 
telefony alarmowe 24h 
604-206-108, 602-789-111
Pogotowie 
energetyczne 
46 862-26-20
Pogotowie gazowe 
(Sime Polska) 
602-343-343, 792-008-866
Pogotowie 
999
Policja 
997, 46 863-72-00
PKP 
19-757

Koleje Mazowieckie
22 364-44-44
PKS 
Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 
46 862-55-12
Sąd Rejonowy 
46 862-32-64
Schronisko „Azorek” 
791-604-108
791-606-109 (adopcje)
Fundacja „Nero” 
502-156-186

Starostwo Powiatowe 
46 864-18-40, 46 864-18-73
Straż pożarna 
998, 46 862-23-70
Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00
MPT Taxi 
191-91
Taxi 
46 862-28-42
USC 
46 862-23-02
Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04
Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji 
46 862-82-30
Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej 
604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699
ZGM 
46 862-81-06, 46 862-93-14
awarie elektryczne 
(tylko ZGM) 660-477-130
awarie 
wodno-kanalizacyjne 
(tylko ZGM) 660-477-129
ZKM 46 862-99-27
ZUS 46 862-64-33
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„SPOŁEM” Powszechna Spółdzielnia Spożywców 
w Sochaczewie istnieje od 1929 r. Powstała z inicja-
tywy miejscowych pracowników na osiedlu fabrycz-
nym przy zakładach przemysłowych Boryszew jako 
przyzakładowa Spółdzielnia Spożywców. Jej działal-
ność opierała się wtedy na jednym sklepie z artykuła-
mi pierwszej potrzeby. Sklep pracował do wybuchu II 
wojny światowej. 

Klęska wrześniowa i krwawe walki nad Bzurą w 
dotkliwy sposób dały się odczuć mieszkańcom Socha-
czewa i samej spółdzielni. Dwukrotne przechodzenie 
miasta z rąk do rąk praktycznie wniwecz obróciło do-
robek okresu międzywojennego. Pomimo wielu tru-
dów wojennych, spółdzielnia cały czas działała i liczy-
ła wtedy 212 członków. 

W 1944 roku, na mocy dekretu niemieckich władz 
okupacyjnych, została przejęta przez Powiatową Spół-

dzielnię Rolniczo-Handlową „ROLNIK” w Socha-
czewie. Jednak kilka dni po wyzwoleniu Sochaczewa 
Spółdzielnia Spożywców wznowiła działalność, przej-
mując cztery sklepy oraz wytwórnię wód gazowanych. 
Ponadto otwarto dwa nowe sklepy. 

Okres powojenny to czas dynamicznego rozwo-
ju. Uruchamiane są nowe placówki, zakłady produk-
cyjne (dwie piekarnie, masarnia, ciastkarnia) i ga-
stronomiczne, a w 1955 r. PSS ma już 55 sklepów. W 
1957 r. rozpoczęto budowę obecnie istniejącego biu-
rowca przy ul. Narutowicza 6/8. Na początku lat 70. 
zbudowano piekarnię w Chodakowie przy ul. Grun-
waldzkiej. Funkcjonuje ona do dzisiaj i zaopatruje w 
pieczywo wszystkie sklepy „Społem”.  

Początek lat 80. to ciężki okres. Stan wojenny, 
trudności zaopatrzeniowe i zastój gospodarczy nie 
sprzyjały rozwojowi spółdzielni. Mimo tej sytuacji 

1 lutego 1984 r. PSS wyodrębniła się ze spółdzielczych 
struktur wojewódzkich, do których została włączo-
na blisko 10 lat wcześniej i zaczęła funkcjonować jako 
odrębna jednostka pod nazwą „Społem” Powszech-
na Spółdzielnia Spożywców w Sochaczewie.  Pod 
taką nazwą funkcjonuje do dziś. Wraz z końcem lat 
80., które charakteryzowały się przywracaniem rów-
nowagi rynkowej, poprawą zaopatrzenia, spółdziel-
nia wyszła naprzeciw oczekiwaniom klientów i zaczę-
ła zabiegać o lepszą jakość towarów i fachową obsługę. 
W tym czasie PSS posiadała sieć 82 sklepów, 12 kio-
sków, 19 zakładów gastronomicznych, 5 zakładów 
produkcyjnych i zatrudniała 456 pracowników.

Dzisiaj, mimo silnej konkurencji, głównie ze stro-
ny zagranicznych marketów, PSS „Społem” jest jedną 
z największych fi rm handlowych działających w So-
chaczewie. Posiada obecnie 15 sklepów, Cafe-Bar oraz 
piekarnię, zrzesza 147 członków i zatrudnia 160 osób. 
Swój wizerunek na rynku umacnia poprzez sukce-
sywną modernizację posiadanych placówek.

85-letnia historia

PSS świętowała urodziny

Jolanta Sosnowska

Obchody rozpoczęła Msza św. 
odprawiona w czwartek wieczo-
rem w kościele Matki Bożej Ró-
żańcowej w Sochaczewie. Ofi -
cjalne uroczystości zaplanowano 
na piątek. Stawiło się na nich po-
tężne grono przyjaciół spółdziel-
ni, pracowników i władz samo-
rządowych. Wszyscy zgodnie 
przyznawali, że PSS jest osto-
ją polskiego handlu i toczy nie-
równą walkę z zachodnią kon-
kurencją.

Poseł Maciej Małecki zwró-
cił uwagę, że to święto ludzi, któ-
rzy przez 85 lat tworzyli histo-
rię spółdzielni, dbali o jej rozwój 
i pozycję na rynku. Za niespra-
wiedliwe i nie do przyjęcia uznał, 
że polski rząd stwarza świet-
ne warunki do działalności za-
chodnim sieciom handlowym, 
nie troszcząc się o rodzimy han-
del. Dodał, że Józef Chocian, od 
24 lat pełniący funkcję prezesa, 
zwycięsko przeprowadził PSS 
przez najtrudniejszy czas.

Burmistrz Piotr Osiecki mó-
wił z kolei, że historia zatoczyła 
koło. Tak jak wiek temu, na po-
czątku tworzenia się ruchu spół-
dzielczego, musiał on walczyć o 
swoją podmiotowość, tak i teraz 
toczy boje o miejsce na polskim 
rynku zdominowanym przez 
zagraniczne markety. -  I nie wia-
domo, która walka była trudniej-
sza - mówił burmistrz. Podkre-

ślał także społeczną rolę biznesu 
w odniesieniu do PSS. Dzięko-
wał za pomoc organizacjom, in-
stytucjom, które często zwracają 
się o rzeczowe wsparcie imprez i 
przedsięwzięć.

Starosta sochaczewski Tade-
usz Koryś przypomniał, że PSS 
to ważny pracodawca na terenie 
powiatu, dający zatrudnienie 160 
osobom, a Jerzy Rybicki - wice-
prezes Krajowej Rady Spółdziel-
czej i prezes Krajowego Związku 
Spółdzielni Spożywców „Spo-
łem”  twierdził, że sochaczewska 
PSS jest powodem do dumy dla 
całej spółdzielczości . - Józef Cho-
cian jest  natomiast człowiekiem 
powszechnie znanym z walki o 
polskość handlu i popularyzo-
wania idei spółdzielczości.

Prezes Chocian z charakte-
rystyczną dla siebie emocjonal-
nością wspomniał o nierównym 
traktowaniu polskiego i zagra-
nicznego handlu. Przykładem 
tego mają być dane GUS, mówią-
ce o tym, że w latach 2002-2010 
wielkopowierzchniowe markety 
nie zapłaciły w Polsce nawet zło-
tówki podatku. Z wyliczeń spół-
dzielców wynika, że powinno to 
być około 60 mld zł. 

Te poważne refl eksje szyb-
ko przyćmiła jednak atmosfe-
ra święta. Wyróżniającym się 
pracownikom wręczono od-
znaczenia Zasłużony Działacz 
Ruchu Spółdzielczego oraz Za-
służony dla „Społem” . Wręcza-

li je przedstawiciele najwyższych 
krajowych władz spółdzielczych, 
składając jednocześnie gratu-
lacje i życzenia. Niezliczoną ich 
ilość otrzymał Józef Chocian, do 
którego ustawiła się długa kolej-
ka szefów PSS z innych miast, 
przedstawiciele współpracują-
cych ze spółdzielnią fi rm, agencji 
i związków spółdzielczych.

Atmosfera rozluźniła się 
jeszcze bardziej, kiedy przed 
sceną pojawili się muzycy or-
kiestry Camerata Mazovia pod 

dyrekcją Artura Komorowskie-
go. Towarzyszyli im: Anna Je-
remus-Lewandowska, była so-
listka  Teatru Wielkiego w 
Łodzi, a obecnie profesor Aka-
demii Muzycznej w Pozna-
niu oraz Krzysztof Marciniak 
- solista Teatru Wielkiego w Ło-
dzi. Zespół wraz z solistami dał 
niezapomniany koncert naj-
większych przebojów muzyki 
operetkowej, a publiczność kla-
skała i śpiewała wraz z wyko-
nawcami.

Po tej muzycznej uczcie w 
ogrodzie, prezes Chocian zapro-
sił zebranych na uroczystą ko-
lację, którą dla odmiany umilał 
zespół Andys Band, a gościem 
specjalnym wieczoru był Robert 
Rozmus. 200 uczestników biesia-
dy rozkoszowało się także okaza-
łym urodzinowym tortem.

Redakcja „ZS” dołącza się 
do życzeń i gratulacji dla socha-
czewskiej PSS „Społem”, mając 
nadzieję na relacjonowanie jesz-
cze wielu jubileuszy.

Tłumy gości pojawiły się w piątek 4 lipca w 
ogrodach restauracji Arkadia na obchodach 
85-lecia sochaczewskiej „Społem” PSS. Życzeniom 
i gratulacjom nie było końca. W imieniu spółdzielni 
przyjmował je prezes Józef Chocian.

35 pracowników otrzymało resortowe odznaczenia

Sztandar PSS towarzyszył ofi cjalnej części  

uroczystości

Camerata Mazovia dała świetny koncert
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Taka inwestycja mogłaby 
wprowadzić ożywienie w 
każdej dzielnicy. Z inicja-
tywą powstania żywego 
ogrodu kultury wyszedł 
tamtejszy MOK. Zdaniem 
wnioskodawców, niewiel-
kim kosztem można kom-
pletnie odmienić otoczenie 
placówki. 

Jak powiedziała nam Jo-
lanta Kawczyńska, kierow-
nik fi lii Miejskiego Ośrodka 
Kultury w Boryszewie, pro-
jekt dotyczy terenu znajdują-
cego się za budynkiem. Nie-
zagospodarowana działka, 
biegnąca wzdłuż ul. Stadio-
nowej, ma aż trzy tys. mkw. 

 - Obszar jest ogrodzony 
i posiada wjazd od strony 
ul. 15 Sierpnia. Jego dodat-
kowym walorem jest do-
bry dojazd i bliskość przy-

stanku autobusowego oraz 
uregulowany stan prawny. 
Nieruchomość  to własność 
MOK  - mówi Jolanta Kaw-
czyńska.

Zgodnie z koncep-
cją wnioskodawców, teren 
miałby zostać wyrówna-
ny i uporządkowany. Dzię-
ki posadzeniu trawy, roślin i 
krzewów ozdobnych, wyty-
czeniu ścieżek i ustawieniu 
siedzisk, powstałby rodzaj 
ogólnodostępnego skweru.

 - Czegoś takiego bra-
kuje w Boryszewie. Tutej-
si mieszkańcy cierpią na 
niedobór terenów zielo-
nych z prawdziwego zdarze-
nia. Brakuje im centralnego 
miejsca, do którego mogliby 
udać się na spacer, przyjść 
z dziećmi, a nawet usiąść i 
po prostu poczytać w zaci-

szu książkę  - dodaje Jolanta 
Kawczyńska. 

Jak mówi pani kierow-
nik, pomysł narodził się 
właściwe sam. 7 czerw-
ca, w ramach happenin-
gu „Chodź, pomaluj mój 
świat” odbyło się spotkanie 
z mieszkańcami Boryszewa. 

- Doszło do spontanicz-
nej wymiany pomysłów. 
Inicjatywa wyszła więc 
wprost od ludzi, co czyni ją 
jeszcze bardziej cenną - do-
daje. - Obecnie nie możemy 
w pełni wykorzystać tego 
ternu. Jest zaniedbany i wy-
maga przede wszystkim do-
inwestowania.

Koszt realizacji projek-
tu oszacowano na 60 tys. zł. 
Cena obejmuje również od-
nowienie sceny znajdującej 
się za budynkiem MOK. 

- Jeżeli wytyczymy frag-
ment widowni, powiedz-
my na 300 miejsc, wyre-
montujemy taras i schody, 
zyskamy wspaniałą scenę 
plenerową  - mówi Jolanta 
Kawczyńska.  - Powstało-
by prawdziwe centrum ar-
tystyczno-rekreacyjne, słu-
żące nie tylko mieszkańcom 
Boryszewa, ale całemu mia-
stu. Biorąc pod uwagę z ilo-
ma stowarzyszeniami, or-
ganizacjami i instytucjami 
współpracujemy, z pewno-
ścią tętniłoby ono życiem. 

Z uwagi na dużą licz-
bę przyjaciół placówki, pro-
jekt zyskał już wielu niefor-
malnych „ambasadorów”, 
wśród nich znaleźli się harce-
rze, studenci z Uniwersytetu 
Trzeciego Wieku, przedszko-
la, szkoły i wielu innych. 

45 wniosków do SBO 
Agnieszka Poryszewska

Do 27 czerwca ratusz zbierał pro-
pozycje do II edycji Sochaczew-
skiego Budżetu Obywatelskiego. 
Przez osiem tygodni wpływały po-
mysły konkretnych zadań, które 
mogłyby być sfi nansowane w 2015 
roku w ramach zabezpieczonego 
na ten cel 1,1 mln złotych.

Wpłynęło dokładnie 45 wniosków. Po-
dobnie jak w ubiegłym roku, są one bar-
dzo różnorodne. Projekty dotyczą budo-
wy parkingów, modernizacji chodników, 

ale również budowy parku linowego czy 
poszerzenia księgozbioru Miejskiej Bi-
blioteki Publicznej. Wnioski do SBO 
składały miejskie jednostki, organizacje 
społeczne oraz osoby prywatne. 

Teraz opiniowane są przez poszcze-
gólne wydziały Urzędu Miejskiego. Ich 
pracownicy sprawdzą, czy mieszczą się 
w kompetencjach samorządu miasta, 
czy realizowane mają być na miejskiej 
działce lub obiekcie oraz czy pomysł 
uda się zrealizować w jednym roku, a 
przede wszystkim czy koszt realiza-
cji projektu nie przekroczy 1,1 mln zł. 
Weryfi kacja propozycji mieszkańców 

i ustalenie przez Zespół Opiniujący 
ostatecznej listy projektów do głosowa-
nia potrwa do 3 września. Od 29 wrze-
śnia do 15 października trwać będzie 
głosowanie nad propozycjami. Na 30 
października zaplanowano ogłoszenie 
wyników. Do 15 listopada nastąpić ma 
wpisanie zwycięskich przedsięwzięć do 
projektu budżetu miasta na rok 2015. 

W ciągu nadchodzących tygodni po-
staramy się przybliżyć państwu jak najwię-
cej propozycji. Ponieważ część z nich się 
dubluje, skupimy się na tym, by zaprezen-
tować jak najwięcej koncepcji i nie powielać 
tematyki wniosków. 

Żywy ogród kultury w Boryszewie
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Młode pokolenie uczy się ob-
sługi komputera w szkole, w 
domu, w bibliotece. Bez lęku 
korzysta z serwisów społecz-
nościowych czy bankowo-
ści elektronicznej. A co mają 
zrobić seniorzy, niepełno-
sprawni czy osoby niezamoż-
ne dokonujące wyboru mię-
dzy chlebem a rachunkiem 
za internet? Właśnie z myślą o 
grupach zagrożonych wyklu-
czeniem cyfrowym powstał 
projekt „Sochaczew Miasto e-
-Innowacji”. Na budowę sieci 
dostarczającej sygnał interne-
towy do domów, zakup anten 
odbiorczych, 50 komputerów, 
wsparcie informatyka, socha-
czewski ratusz pozyskał unij-
ne dofi nansowanie.

Umowa podpisana
12 czerwca burmistrz 

podpisał umowę z konsor-
cjum fi rm Viatelecome Sp.zo.o. 
i Teleoptics Sp.zo.o., na projekt 
i budowę sieci bezprzewodo-
wej, dostawę sprzętu kom-
puterowego oraz organizację 
szkoleń w ramach Miasta e-
-Innowacji (oferta na kwotę 
1.650.000 zł). Konsorcjum zaj-
mie się wdrażaniem projektu 
od „a” do „z”.

- Dzięki wybudowaniu 
sieci bezprzewodowej w tech-
nologii LTE, ratusz zostanie 
właścicielem infrastruktury 
obejmującej dwie stacje bazo-
we wyposażone w cztery ante-
ny sektorowe każda, a sygnał 
internetu pokryje 95 proc. po-

wierzchni miasta. Wstępnie 
założyliśmy, że stacje bazo-
we powstaną na terenie Szko-
ły Podstawowej nr 2 oraz cho-
dakowskiego Zespołu Szkół. 
Stamtąd sygnał będzie roz-
syłany do 250 rodzin - mówi 
z-ca burmistrza Marek Fer-
giński.

250 uczestników projektu 
do końca października otrzy-
ma urządzenia dostępowe, 
natomiast 50 osób z tej grupy 
także sprzęt komputerowy, na 
którym odbędą się szkolenia.

Szkolenia 
ruszą jesienią

Po wakacjach 50 osób za-
liczy cykl szkoleń obejmujący 
podstawowe operacje na pli-

kach, przeglądanie stron www, 
obsługę poczty elektronicznej, 
edytora tekstu, arkusza kalku-
lacyjnego czy programu pre-
zentacji multimedialnych. Po 
jego zakończeniu uczestni-
cy kursu będą potrafi li samo-
dzielne korzystać z komputera 
oraz wykonywać podstawo-
we zadania związane z two-
rzeniem, edycją dokumen-
tów. Każdy uczestnik weźmie 
udział w 16-godzinnym kur-
sie. Wszystkie szkolenia mają 
się zakończyć do 31 paździer-
nika.

Są jeszcze 
wolne miejsca

Jak każdy projekt mini-
malizujący zjawisko tzw. wy-

kluczenia cyfrowego, także 
ten jest adresowany do kon-
kretnych osób. Ratusz chce 
wspierać przede wszystkim 
rodziny niezamożne, oso-
by niepełnosprawne, rodzi-
ny zastępcze, osoby powyżej 
50 roku życia, ale też najlep-
szych uczniów.

- Chcemy dodatkowo 
docenić stypendystów bur-
mistrza, uczniów osiągają-
cych w gimnazjach średnią 
ocen 5,25, a w szkołach pod-
stawowych 5,50. W ich przy-
padku kryterium dochodo-
we jest wysokie, znacznie 
powyżej socjalnego, właśnie 
po to, by objąć jak najwięk-
szą liczbę rodzin - mówi z-ca 
burmistrza Marek Fergiń-
ski. 

- Nabór osób zaintere-
sowanych udziałem w tym 
projekcie, uzyskaniem na 
sześć lat bezpłatnego dostę-
pu do internetu, nadal trwa. 
Chętni muszą spełnić mini-
mum jeden z siedmiu wa-
runków. Formularze zgło-
szeniowe są do pobrania w 
Urzędzie Miejskim, w poko-
ju 426. Dokumenty można 
wypełnić na miejscu z po-
mocą specjalisty do spraw 
rekrutacji - podkreśla ko-
ordynator projektu Piotr 
Kierzkowski.  (dw)

WIEŚCI Z RATUSZA
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Zgodnie z deklaracjami 
burmistrza, przy stacji 
PKP ruszyła właśnie budo-
wa parkingu na 95 miejsc. 
Powstaje on w 100 proc. za 
pieniądze miasta i dla jego 
mieszkańców będzie bez-
płatny. Na wszystkie pra-
ce wykonawca ma czas do 
końca września.

Na utworzenie parkingu, 
tuż obok wieży ciśnień, miasto 
przeznaczyło łącznie 1.150.000 
zł. Sama budowa (przetarg wy-
grał Zakład Wodno-Kanali-
zacyjny Józefa Siekierskiego) 
pochłonie 890.000 zł. Resz-
tę odłożono na kupno działki, 
na której realizowana jest ta in-
westycja. Na ostatniej sesji rad-
ni przyjęli uchwałę intencyjną, 
deklarując chęć przejęcia tej 
nieruchomości od PKP. 

Parking zlokalizowany 
będzie równolegle do torów 
kolejowych. Jego wymia-
ry to 156 m x 22,5m. Prze-
widziano dwa rzędy miejsc 
postojowych po dwóch stro-
nach drogi wewnętrznej w 
ilości 95, w tym 5 miejsc dla 
osób niepełnosprawnych 
oraz wiatę na rowery, wy-
posażoną w specjalne sto-
jaki (stanie przy wjeździe 
na teren parkingu). Wjazd 
i wyjazd odbywać się ma 
poprzez istniejący zjazd do 
ulicy Sienkiewicza. Cały te-
ren zostanie ogrodzony. W 
ogrodzeniu zamontowa-
nych zostanie kilka furtek, 
by kierowcy mogli wyjść z 
parkingu na ulicę Sienkie-
wicza i bezpiecznie dość do 
stacji PKP. (d)

Ruszyła budowa parkingu

Parking ma powstać do końca września

Po pasażu Duplickiego i budo-
wie zespołu boisk przy Szkole 
Podstawowej nr 7, w Choda-
kowie ruszyła kolejna inwe-
stycja - remont stadionu przy 
ul. Chopina. To pierwszy etap 
robót wart niemal 180 tys. zł. 

Decyzja o przeznaczeniu 
środków na modernizację sta-
dionu w Chodakowie zapadła 
na sesji 18 lutego. Radni wyło-
żyli pieniądze na wykonanie 
projektów i pierwszy etap prac 
w terenie. Przetarg na wyko-
nawstwo wygrał Zakład Bu-
dowlano-Remontowy S. Kry-
gier z Sochaczewa, który za cały 
zakres robót zażądał 178.400 zł. 
Firma z placu budowy ma zejść 
najpóźniej 28 sierpnia. 

Zlecony zakres obejmu-
je budowę trybun w północnej 
części boiska na odcinku oko-
ło 30 metrów. Firma wykona 
na tej długości cztery podesty, 
do których później mocowane 
będą siedziska. 

- W centralnej części trybu-
ny będą zadaszone. Pozostały 
odcinek byłych trybun oczysz-
czony zostanie z betonowych 
bloków, które niegdyś były ele-

mentami konstrukcyjnymi. Na 
razie na ich miejscu zostawimy 
wał ziemny, na którym w dal-
szym etapie powstaną kolejne 
trybuny – mówi z-ca burmi-
strza Stanisław Wachowski.

W budżecie miasta na re-
mont stadionu zabezpieczo-
no 200 tysięcy. Pozostałe wolne 
środki ratusz przeznaczy na za-
kup siedzisk. 

- Remonty stadionów to 
bardzo kosztowne zadania, po-
nieważ w grę wchodzą prace 
ziemne, niwelacja terenu. Moż-
na wydać pół miliona, a i tak 
efekt jest daleki od oczekiwa-
nego. Z powodu tych wysokich 
kosztów roboty na stadionie 
Bzury muszą być etapowane – 
dodaje Stanisław Wachowski.

W drugim etapie planowa-
na jest budowa trybun na pozo-
stałym odcinku, utwardzenie 
kostką betonową terenu przy 
budynku klubu sportowego 
Bzura oraz nawierzchni wzdłuż 
trybun, wymiana ogrodzenia i 
oświetlenia oraz remont barier-
ki z wymianą siedzisk na trybu-
nie od południowej strony bo-
iska. (d)

Stadion Bzury w remoncieInternet dla 250 osób
250 rodzin dostanie na sześć lat darmowy dostęp do internetu, a 50 z nich 
dodatkowo komputery, wsparcie informatyka i cykl szkoleń m.in. z obsługi stron 
www oraz poczty elektronicznej. Właśnie rusza budowa szerokopasmowej sieci w 
ramach projektu „Sochaczew Miasto e-Innowacji” w 100 proc. fi nansowanego 
przez Unię Europejską (2,472 mln złotych).

Projektem objęte są:
1) gospodarstwa domowe spełniające kryterium 
dochodowe upoważniające do otrzymania 
wsparcia w ramach systemu pomocy społecznej:
• osoba samotnie gospodarująca -  542 zł netto
• na osobę w rodzinie wieloosobowej - 456 zł 
netto
2) gospodarstwa domowe spełniające kryterium 
dochodowe upoważniające do otrzymania 
wsparcia w ramach systemu świadczeń 
rodzinnych:
• na osobę w rodzinie -  539 zł netto
• na osobę  w rodzinie, w której jest dziecko 
niepełnosprawne - 623 zł netto
3) osoby niepełnosprawne ze znacznym lub 
umiarkowanym stopniem niepełnosprawności 
lub z orzeczeniem równoważnym. Ustalono 
kryterium dochodowe:
• osoba samotnie gospodarująca - 1084,00 zł 
netto;

• na osobę w rodzinie wieloosobowej - 912,00 
zł  netto;
4) dzieci i młodzież ucząca się z rodzin znajdują-
cych się w trudnej sytuacji materialnej i spo-
łecznej uprawniającej do uzyskania stypendium 
socjalnych, typowana do otrzymywania wsparcia 
we współpracy ze szkołą lub ośrodkami pomocy 
społecznej. Kryterium dochodowe: na osobę w 
rodzinie ucznia - 456 zł netto;
5) rodziny zastępcze;
6) osoby z grupy 50+. Kryterium dochodowe: na 
osobę w rodzinie - 799,18 zł netto;
7) dzieci i młodzież ucząca się z bardzo dobrymi 
wynikami w nauce, kryterium dochodowe: na 
osobę w rodzinie - 1226,95 zł netto.
Projekt realizowany jest w ramach Programu 
Operacyjnego Innowacyjna Gospodarka w 
ramach sieci priorytetowej 8 - społeczeństwo 
informacyjne - zwiększenie innowacyjności 
gospodarki i działania 8.3 - przeciwdziałanie 
wykluczeniu cyfrowemu - einclusion. 

Większość seniorów chętnie uczy się korzystania z Internetu
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Sebastian Stępień

O zdarzeniu sochaczew-
ska straż pożarna zosta-
ła powiadomiona o godzi-
nie 11:26. Zastęp dotarł na 
miejsce w ciągu kilku minut. 
Jak powiedział nam zastęp-
ca komendanta PSP, bryga-
dier Mirosław Gorzki, kie-
dy strażacy dojechali, pożar 
był tak zaawansowany, że 
nie było już właściwie cze-
go gasić. Brygadier ocenia, 
że do zaprószenia ognia mo-
gło dojść nawet na godzinę 
przed zgłoszeniem zdarze-
nia. Podkreślamy, że nie jest 
to opinia biegłego z zakresu 
pożarów. Na nią należy jesz-
cze poczekać.

Zgłoszenia dokonał ano-
nimowy mężczyzna. Naj-
pewniej osoba postron-
na, nie związana z rodziną 
dziewczynki. Człowiek ten 
zadzwonił na numer alar-
mowy 112, który łączy się z 
centralą w Radomiu. Dys-
pozytornia przekazała sy-
gnał do KP PSP w Sochacze-
wie.  Nie są znane personalia 
dzwoniącego. Co ciekawe, 
zgłosił on jednak, że w pło-
nącej przyczepie ktoś może 
się znajdować, bo wcześniej 
często bawiły się tam dzieci.

Podczas akcji gaśni-
czej strażacy odkryli zwło-
ki dziewczynki. Przybyły 

na miejsce zdarzenia lekarz 
od razu stwierdził zgon. Z 
relacji świadków wynika, 
że zwłoki były w znacznym 
stopniu zwęglone i jakakol-
wiek akcja resuscytacji nie 

miała sensu. 
Na miejsce akcji przybyli 

funkcjonariusze policji, któ-
rzy zabezpieczali teren nie-
przerwanie do następnego 
dnia. Dopiero wtedy poja-

wił się biegły, który ma usta-
lić przyczyny zaprószenia 
ognia. Przyczepa, w której 
poniosła śmierć dziewczyn-
ka, służyła kiedyś jako bud-
ka z fast-foodem.

- Oceniając stan przycze-
py, a raczej to, co z niej zo-
stało, uważam, że biegły bę-
dzie miał bardzo utrudnione 
zadanie - uważa Mirosław 
Gorzki. - Z kempingu zosta-
ła jedna ściana. Reszta zosta-
ła wypalona do gołej ziemi.

Nie wiadomo jeszcze, cze-
mu przez tak długi czas nikt 
nie zgłaszał pożaru. Posesja, 
przy której rozegrała się trage-
dia znajduje się w dużej odle-
głości od sąsiadów. Dokładne 
okoliczności ustala prokura-
tura. Matka dziewczynki do-
znała szoku, nie była w stanie 
złożyć wyjaśnień i znalazła 
się pod opieką psychologa z 
Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej. Na miejscu tra-
gedii pojawił się również wójt 
Mirosław Orliński. 

Informacja o śmier-
ci trzyletniej Magdy, za po-
średnictwem ogólnopol-
skich stacji telewizyjnych, 
błyskawicznie obiegła kraj. Z 
miejsca zdarzenia, na żywo, 
relację prowadziła m. in. te-
lewizja TVN 24. Informacja 
momentalnie trafi ła  też na 
największe portale interne-
towe. 

AKTUALNOŚCI

Z przyczepy kempingowej została jedna ściana
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Powrót Justyny N-S 

Policja zatrzymała 19-letnie-
go złodzieja, który przez kilka 
miesięcy włamywał się do ga-
raży na terenie miasta.

Kradł z nich wyposażenie 
samochodów oraz różne akce-
soria, które zwyczajowo znajdu-
ją się w garażach. Poszkodowa-
ni zgłaszali kradzieże na policję, 
która prowadziła w tej sprawie 
dochodzenie. Sprawca czuł się 
jednak bezkarny, bowiem po 
kradzieży motoroweru jedne-

mu z poszkodowanych beztro-
sko na nim jeździł. 

W końcu został jednak roz-
poznany i zatrzymany przez po-
licjantów z wydziału kryminal-
nego. Sprawcą włamań okazał 
się 19-letni Oskar, mieszkaniec 
Sochaczewa. Oprócz motorowe-
ru, w jego pomieszczeniach zna-
leziono inne przedmioty pocho-
dzące z niewiadomych źródeł. 
Za włamania zostanie rozliczony 
przez sochaczewski sąd. (jw)

Sprawca włamań 
do garaży zatrzymany

Agnieszka Poryszewska 

Potwierdzają się nasze infor-
macje. Skompromitowana 
była dyrektor Domu Pomocy 
Społecznej w Młodzieszynie, 
która w kwietniu opuściła 
areszt tymczasowy, złożyła 
podanie o powrót do pracy w 
Zespole Szkół w Erminowie.

Już w ubiegłym tygodniu 
pytaliśmy w starostwie o to, czy 
wiedzą coś o ewentualnym po-
wrocie Justyny N-S. W swoim 
kolejnym miejscu pracy - Ze-
spole Szkół w Teresinie - była 
szefowa DPS przedstawiła zwol-
nienie lekarskie. Jeżeli chodzi o 
Erminów, od około 11 lat prze-
bywa na urlopie bezpłatnym.

 - W związku z tym w ostat-
nim czasie nie mogła być za-
trudniona jako nauczyciel w 
erminowskiej szkole. Wobec 
powyższego kolejne pytania są 
bezzasadne - napisał w mailu 
przesłanym do naszej redak-
cji 27 czerwca Bogusław Bęzel - 
dyrektor Powiatowego Zespołu 
Edukacji. 

Ostatnie dni pokazały, że 
jest inaczej. W zeszłym tygo-
dniu napisaliśmy, że Justyna 
N-S. przebywa na urlopie 
bezpłatnym do końca roku, 
mając na myśli rok kalen-
darzowy. Dyrektor Zespo-
łu Szkół w Erminowie Han-
na Milcarz zadzwoniła do 
nas z prośbą o sprostowanie 
tej wiadomości. Pani dyrek-
tor, kiedy udzielała nam in-
formacji w sprawie urlopu 
N-S., mówiła o roku szkol-
nym. Tak więc urlop bez-
płatny N-S. skończył się kil-
ka dni temu. Zapytaliśmy 
więc, czy w związku z tym 
kontaktowała się ona z pla-
cówką. Okazało się, że do 
szkoły wpłynęło już poda-

nie o przyjęcie jej do pracy z 
dniem 1 września. 

O sprawę pytał też na sesji 
Rady Powiatu radny Dariusz 
Dobrowolski.  Starosta Tadeusz 
Koryś podkreślał wtedy, że oby-
dwa etaty są „nieczynne”. W 
ubiegłym tygodniu ponownie 
poprosiliśmy władze powiatu o 
wypowiedź  w sprawie ewntu-
alnego powrotu do pracy Justy-
ny N-S. Jak na razie nie otrzy-
maliśmy odpowiedzi. 

Wiadomo, że kodeks pra-
cy traktuje takie przypadki jed-
noznacznie. W sprawie N-S. 
nie zapadł jeszcze prawomoc-
ny wyrok. Dyrektor Milcarz z 
Erminowa konsultowała ten 
przypadek z prawnikiem, któ-
ry potwierdził, że, jeżeli wyra-
zi ona chęć powrotu, trzeba bę-
dzie przyjąć  ją z powrotem na 
etat nauczycielski. 

Tymczasem w czerwcu in-
formowaliśmy, że Prokura-
tura Okręgowa w Płocku po-
twierdziła pierwsze zarzuty 
dotyczące wypłacania w pla-
cówce premii i nagród w niż-
szej wysokości, niż wynikało 
to z dokumentów. Potwierdzo-
no nieprawidłowości na kwotę 
przekraczającą 300 tys. zł. Pro-
wadzone są też ustalenia co do 
zakupów, jakie oskarżeni ro-
bili na koszt DPS, przypad-
ków przywłaszczania pieniędzy 
z depozytów zmarłych pod-
opiecznych i wypłacania z ban-
komatu pieniędzy z kont pen-
sjonariuszy. 

Ocenie czytelników pozo-
stawiamy więc to, czy etyczne 
jest, by osoba podejrzana o wy-
prowadzenie z DPS setek tysię-
cy złotych oraz okradanie star-
szych, schorowanych ludzi, jak 
gdyby nigdy nic rozpoczęła pra-
cę z niepełnosprawnymi dzieć-
mi. 

W wtorek 29 czerwca przed 
godziną 8.00 rano na ob-
wodnicy Sochaczewa do-
szło do czołowego zderze-
nia dwóch samochodów 
osobowych, w wyniku cze-
go śmierć poniósł jeden z 
kierujących.

Zgłoszenie o wypad-
ku wpłynęło do dyżurnego 
straży pożarnej w Sochacze-
wie o godz. 7.49. Do zdarze-
nia niezwłocznie wyjechały 
dwa zastępy z sochaczew-
skiej JRG. Po dotarciu na 
miejsce wypadku strażacy 
ustalili, że doszło do czo-
łowego zderzenia dwóch 
samochodów osobowych 
marki Fiat Cinqecento oraz 
Kia Pregio. 

Osoby podróżujące kią 
nie odniosły obrażeń i o 
własnych siłach opuści-
ły rozbite auto. Natomiast 
w drugim pojeździe pozo-
stawał nieprzytomny kie-
rowca. Po wydostaniu ofi a-

ry z pojazdu przez godzinę 
prowadzono akcję ratow-
niczą. Brało w niej udział 
siedmiu strażaków i ratow-
nicy medyczni. Na miejscu 
zdarzenia wylądował tak-
że śmigłowiec Lotniczego 

Pogotowia Ratunkowego. 
Niestety akcja reanimacyj-
na nie powiodła się i lekarz, 
jeszcze na miejscu zdarze-
nia, stwierdził zgon 57-let-
niego mężczyzny.

Według ustaleń socha-
czewskiej policji spraw-
cą wypadku był 81-letni 
mieszkaniec Mikołowa, kie-
rujący samochodem kia. W 
wyniku nadmiernej pręd-
kości stracił panowanie nad 
pojazdem i zjechał na prze-
ciwległy pas ruchu, uderza-
jąc czołowo w fi ata. Spraw-
ca stracił prawo jazdy, a za 
spowodowanie wypadku ze 
skutkiem śmiertelnym bę-
dzie odpowiadał przed są-
dem. (mf)

Śmiertelny wypadek na obwodnicy
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Tragedia w Nowych Mostkach
Do tragicznego zdarzenia doszło w piątek, 4 lipca w miejscowości Nowe Mostki, w gminie 
Sochaczew. Trzyletnia Magda spłonęła w stojącej nieopodal rodzinnego domu przyczepie 
kempingowej.

Informacja o śmierci Magdy obiegła ogólnopolskie media
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Małgorzata Pałuba

Najmłodsi mogli się wyszaleć 
na dmuchanym zamku, zjeż-
dżalni, euro bangee i w wod-
nych kulach, zajadając popcorn 
i cukrowe lody. Wzięli też udział 
w sportowych zmaganiach, ta-
kich jak bieg przedszkolaków, 
występy artystyczne dwóch 
miejscowych przedszkolnych 
grup „Żabek” i „Biedronek” i 
w wielu innych ciekawych za-
jęciach. Można było cieszyć się 
także różnymi wygranymi ga-
dżetami KS „Promyk”, biorąc 
udział w loterii fantowej, łączą-
cej przyjemne z pożytecznym, 
bowiem uzbierane pieniądze 
przeznaczono na obóz szkole-
niowy dla młodych sportow-
ców.

Nieco starsza grupa ta-
neczna z Gminnego Ośrod-
ka Kultury w Nowej Suchej 
zaprezentowała swoje umiejęt-
ności w breakdance, zbierając 
gromkie oklaski od zgroma-

dzonej publiczności. W specy-
fi czną letnią atmosferę wpro-
wadził wszystkich, jak zwykle, 
wspaniale prowadzący impre-

zę Adam Kaźmierczak. Zachę-
cał do wspólnej zabawy, wśród 
której znalazły się strzały od-
dawane do bramki, strzelanie 

z wiatrówki czy rzuty lotką. Nie 
zabrakło oczywiście zawsze do-
starczających mnóstwa frajdy 
konkurencji rodzinnych oraz 
siłowych, jak podnoszenie cię-
żarka i przeciąganie liny.

Kolejną atrakcję w tym 
roku przygotowała Ochotnicza 
Straż Pożarna w Nowej Suchej, 
która pokazała akcję ratowni-
czą dwóch osób uwięzionych w 
samochodzie po wypadku dro-
gowym oraz udzieliła poszko-
dowanym pierwszej pomocy. 
Wcześniej jednak strażacy mu-
sieli wykazać się umiejętnością 
gaszenia pożaru, ponieważ w 
wyniku wypadku pojawił się 
ogień. Uwagę zgromadzonych 
przyciągnęły także występy 
grupy L’ombelico del Mondo. 
Chętni mogli również przeje-
chać się konno lub bryczką i 
popatrzeć na skoki przez prze-
szkody na ustawionym specjal-
nie torze. 

Po godz. 18.00 na scenie 
królował zespół Progress, co 
oznaczało rozpoczęcie zaba-
wy tanecznej, której nie były w 
stanie popsuć nawet kaprysy 
aury, czyli opady deszczu, któ-
ry praktycznie cały dzień wisiał 
w powietrzu. Po północy odbył 
się pokaz fajerwerków, po któ-
rym wciąż żądni zabawy tan-
cerze powrócili na parkiet. Bo 
przecież, jak mówił prowadzą-
cy festyn Adam Kaźmierczak, 
powitanie lata w Nowej Suchej 
jest tylko raz w roku.

POWIAT I GMINY

NOWA SUCHA
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Rolnicy z Francji 
w gminie Teresin

Ratownicza akcja strażaków była bacznie obserwowana

Wójt gminy Rybno rozpi-
sał przetarg na  przebudowę 
drogi gminnej przez wieś 
Aleksandrów. Powstać ma 
prawie tysiąc metrów nowej 
nawierzchni. 

Drogę wzmocni podbu-
dowa z kruszywa. Następnie 

położona zostanie właściwa 
nawierzchnia z asfaltu. Po 
obydwu stronach drogi biec 
będzie pobocze o szerokości 
0,75 m z kruszywa łamane-
go. Termin składania ofert 
w Urzędzie Gminy upływa 
11 lipca. (ap)

Nowa droga w Aleksandrowie 
RYBNO

Przez cały lipiec i sierpień dzie-
ci z gminy Młodzieszyn mają 
możliwość skorzystania z letniej 
oferty Gminnego Ośrodka Kul-
tury. 

Dla uczestników przygoto-
wano szeroką ofertę zajęć pla-
stycznych (np. papieroplastyka, 
rękodzieło), sportowych (tenis, 
koszykówka, badminton itd.), 
warsztaty kulinarne, kompu-
terowe  oraz pokazy fi lmowe. 

Odbędzie się również wyciecz-
ka rowerowa do Tułowic oraz 
wystawa prac przygotowanych 
przez dzieci. Praktycznie każde-
go dnia będzie się coś działo, dla-
tego warto zapoznać się ze szcze-
gółowym harmonogramem 
przygotowanym przez GOK. 
Więcej informacji uzyskać moż-
na pod numerem tel. (46) 861-
64-54 oraz na stronie gokmlo-
dzieszyn.e-sochaczew.pl. (ap)

Wakacje w GOK-u

Gmina Teresin gościła w 
środę 25 czerwca grupę rolni-
ków z Francji. Odwiedzili oni 
Stację Doświadczalną Oceny 
Odmian w Kawęczynie oraz 
gospodarstwo Ewy i Tadeusza 
Szymańczaków w Skrzelewie. 
Tłumacz miał pełne ręce robo-
ty, bo pytań było wiele. 

W stacji w Kawęczynie,  od 
kierownika zakładu Anny Fa-
ryn oraz Wandy Chojnackiej, 
goście dowiedzieli się, jak funk-
cjonuje stacja.  Zwiedzili także 
poletka doświadczalne z dużą 
ofertą zbóż, rzepaku, kukury-
dzy, roślin motylkowych, bura-
ków a także warzyw.

Następnie Francuzi odwie-
dzili  gospodarstwo Ewy i Tade-
usz Szymańczaków w Skrzele-
wie. Goście z uwagą wysłuchali 
informacji o zmianie technolo-
gii w gospodarstwie. Szczegól-
nie  zainteresowani byli wpro-
wadzaniem nowej technologii 

- precyzyjne rolnictwo, o któ-
rym mówił Kamil Szymań-
czak. Przy kawie prowadzono 
wymianę informacji o rolnic-
twie w Polsce i Francji. 

Następnego dnia goście 
odwiedzili Instytut Hodow-
li i Aklimatyzacji Roślin w Ra-
dzikowie. Jego dyrektor, Marek 
Wawer, opowiedział o działal-
ności  gospodarstwa, prowa-
dzonych poletkach doświad-
czalnych i innych uprawach. 
Rolnikom  z Francji zaprezen-
tował pole z uprawą buraków 
cukrowych, które są produko-
wane  w tzw. systemie  mulcz, 
co ogranicza koszty i nakła-
dy a także poprawia organiza-
cję pracy. Ostatnim etapem wi-
zyty w IHAR było zwiedzanie 
laboratorium genetyki, w tym 
GMO, a udzielaniem informa-
cji zajęli się jego pracownicy:  
prof. Janusz Zimny i dr Sławo-
mir Sowa. 

Sebastian Stępień

Wójt gminy Brochów, An-
drzej Fijołek, jako jedyny 
z terenu powiatu socha-
czewskiego nie otrzymał 
absolutorium. Sytuacja jest 
o tyle ciekawa, że na kilka 
miesięcy przed wyborami 
może to nie mieć żadnego 
wpływu na pełnioną przez 
niego funkcję.

Pierwsza wątpliwość 
jest taka, że do nieudziele-
nia absolutorium potrzeb-
na jest bezwzględna więk-
szość głosów. W gminie 
jest 15 radnych. Za udziele-
niem absolutorium zagłoso-
wało sześciu radnych, sied-

miu było przeciw, dwóch 
wstrzymało się. Bezwzględ-
na większość głosów wyno-
si osiem. Jak widać żadne 
rozwiązanie nie zdobyło ta-
kiej większości. Głosowanie 
jest więc nierozstrzygnięte. 

Teraz, w terminie nie 
krótszym niż dwa tygodnie, 
rada powinna zebrać się i 
ponownie głosować. Tyle 
że w świetle przepisów nie 
ma to większego sensu. Je-
śli absolutorium nie zosta-
łoby udzielone w terminie 
dłuższym niż 9 miesięcy 
od wyborów samorządo-
wych, zorganizowane mu-
siałoby zostać referendum, 
w którym o losie wójta zde-

cydowaliby mieszkańcy. W 
chwili obecnej konsekwen-
cje prawne byłyby żadne, bo 
bez absolutorium też można 
rządzić.

- Wynik głosowania był 
taki, nie inny. Na ten mo-
ment nie planujemy żadnych 
działań – powiedział nam 
przewodniczący rady gminy 
Brochów Piotr Szymański. - 
Czekamy na jakieś ruchy ze 
strony wojewody mazowiec-
kiego. Jeśli zainteresuje się 
sytuacją, będziemy reago-
wać na jego działania.

Zapytany o powody ta-
kiego wyniku głosowania, 
Piotr Szymański nie chciał 
spekulować.

- Radni tym głosowa-
niem wyrazili na pewno ja-
kąś opinię o działaniu gmi-
ny. Trudno mi stwierdzić, z 
czego może wynikać.

Wśród mieszkańców gmi-
ny Brochów panuje pogląd, że 
może mieć to związek z działa-
niami, jakie prokuratura pod-
jęła ostatnio względem gminy 
Brochów. Badane są procedu-
ry wykupu działki pod ujęcie 
wody. Prokuratura 13 wrze-
śnia zabezpieczyła w gminie 
dokumenty w tej sprawie.

Nie zmienia to faktu, że 
najprawdopodobniej wójt 
Andrzej Fijołek pozostanie 
na stanowisku do końca ka-
dencji.

BROCHÓW

Zamieszanie wokół absolutorium

Udane powitanie lata
W ostatnią niedzielę 
czerwca na boisku 
Klubu Sportowego 
„Promyk” Nowa Sucha, 
tradycyjnie już, odbył 
się festyn z okazji 
powitania lata. Jego 
organizatorzy, tj. gmina 
Nowa Sucha oraz KS 
„Promyk”, zadbali o 
atrakcje zarówno dla 
dzieci, jak i dorosłych. 

Wśród zgromadzonych był wójt  Maciej Mońka 

Występy L̀ombelico del Mondo przyciągneły tłumy
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MAŁA SPIŻARNIA
ZAPRASZA

 sklep ze zdrową
    żywnością, 
 artykuły bezglutenowe

Na tyłach Urzędu Miasta 
przy parkingu

 731 423 114
ZS-109

OGŁOSZENIE
Burmistrza Miasta Sochaczew

Na podstawie art. 43 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostęp-
nianiu informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa 
w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko 
(tekst jednolity w Dz.U. z 2013 r. nr 1235 z późniejszymi zmianami) 

zawiadamiam
 o przyjęciu Uchwałą nr XLIII/486/14 Rady Miejskiej 

w Sochaczewie z dnia 24 czerwca 2014 r. miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego miasta Sochaczew 

obejmującego fragment miasta położony w rejonie ulicy 
Warszawskiej, pod nazwą „Południowa pierzeja rynku - etap I”.

Z treścią uchwalonego planu miejscowego oraz uzasadnieniem zwią-
zanym z zapewnieniem udziału społeczeństwa w jego opracowywaniu 
i podsumowaniem strategicznej oceny oddziaływania projektu tego 
planu na środowisko można się zapoznać w siedzibie 
Urzędu Miejskiego w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16,  pok. 516, w godzi-
nach pracy urzędu.

Burmistrz Miasta Sochaczew

Piotr Osiecki
ZS-661

Promocja obowiązuje w dniach 
od 8.07 do 14.07.2014

ZS-19

Szynka chłopska (Duda)      18,79 zł/kg
Kiełbasa podwawelska złocista (Lukullus)    15,59 zł/kg
Boczek parzony, boczek parzony paski (Sokołów)  12,19 zł/kg
Masło ekstra łowickie 200 g      3,49 zł/szt.
Mleko łowickie UHT 1 litr 3,2%      2,49 zł/szt.

 „SPOŁEM”  Powszechna Spółdzielnia 
Spożywców w Sochaczewie

W „Społem” dobre produkty zawsze pod ręką.

„Ci, których kochamy nie umierają nigdy,
bo miłość to nieśmiertelność”

Emily Dickinson

Anecie Bechcickiej
Najszczersze wyrazy współczucia i otuchy 

z powodu śmierci

Mamy
składają

Koleżanki i koledzy z Towarzystwa 
Śpiewaczego Ziemi Sochaczewskiej

ZS-685

Twoje ogłoszenie w „Ziemi” 
przeczyta wiele tysięcy 
osób w mieście i powiecie

„Ziemia Sochaczewska” 
to najstarsza i najpopularniej-
sza gazeta na naszym praso-
wym rynku

Nie wierzysz? 
Zapytaj w kiosku!

STREFA BURMISTRZA

Parking przy PKP już rośnie!
Nabierają tempa i wyglądu największe te-
goroczne inwestycje. W czwartek wspól-
nie ze swoim zastępcą Stanisławem Wa-
chowskim i panią Krystyną Woźniak z 
Wydziału Inwestycji objechaliśmy socha-
czewskie budowy.

Zaczęliśmy od parkingu przy PKP. 
Prace trwają tam od kilku dni i już widać 
efekty. Do końca września tuż obok wie-
rzy ciśnień powstanie blisko 100 miejsc 
parkingowych. Mieszkańcy Sochacze-
wa będą mogli korzystać z nich za darmo. 
Teren będzie ogrodzony, monitorowany i 
oświetlony. Na terenie parkingu stanie też 
stojak dla rowerów. Na budowę a także na 
wykup  terenu od PKP wydamy z budżetu 
samorządu 1.150.000 zł.

Ze stacji PKP pojechaliśmy do Cho-
dakowa. Tam też już widoczne są efekty 
prac budowlańców – zarówno na pasa-
żu Duplickiego, jak i przy Zespole Szkół w 
Chodakowie. Na pasażu widać, jak będzie 
przebiegał chodnik i ścieżka rowerowa. Na 
całej długości pojawiły się już krawężni-
ki, rozciągnięta jest sieć energetyczna pod 
nowe lampy. Lada dzień rozpocznie się 
układanie nawierzchni. 

Trochę mniej widać tuż obok, czy-
li na stadionie Bzury, gdzie też zaczęły się 
prace remontowe. Na razie zniknęła część 
starej trybuny, a raczej to, co z niej zosta-
ło. Do końca wakacji ma powstać pierw-
sza część nowej trybuny, obejmująca ok. 
70 proc. obecnego nasypu. Środkowe dwa 
sektory zostaną zadaszone. To oczywiście 
pierwszy etap renowacji stadionu. Kolejne 
są planowane.

Imponująco prezentuje się za to już 
teraz inwestycja przy Zespole Szkół w 
Chodakowie. Kto jeszcze nie był, pole-
cam krótką wycieczkę. Jeszcze niedawno 
w tym miejscu była mała, mocno zanie-
dbana polanka, bo trudno nazwać to bo-
iskiem, otoczona chaszczami. Dziś teren 
zmienił się nie do poznania. Na razie jest 
to wielki plac budowy, ale już widać, jak 
będzie wyglądało nowe boisko z pierwszą 
w Sochaczewie bieżnią tartanową, a tuż 

obok boisko wielofunkcyjne do siatków-
ki, koszykówki i tenisa. Ten teren ma szan-
sę stać się miejscem spotkań i rekreacji dla 
całej dzielnicy – stadion, pasaż, zespół bo-
isk, piękny plac zabaw przy przedszkolu – 
wszystko w jednym miejscu, połączone ze 
sobą, zadbane, monitorowane. We wrze-
śniu wszystkie te inwestycje powinny być 
gotowe. Wydamy na nie ponad dwa milio-
ny złotych z budżetu miasta.

Także jesienią do użytku oddana zo-
stanie, budowana kosztem 4,2 mln zło-
tych, hala sportowa przy SP 4. Prace wy-
kończeniowe wkraczają w ostatnią fazę. 
Lada dzień rozpocznie się układanie par-
kietu, a wokół zakończy się budowa po-
nad 40 miejsc parkingowych i nowej, we-
wnętrznej drogi. Sala wewnątrz już dziś 
prezentuje się świetnie. Ma szansę stać się 
najładniejszą halą w naszym mieście z po-
tencjałem na organizację dużych imprez 
nie tylko sportowych, ale i kulturalnych.

Naprawdę cieszę się, że udało nam się 
rozpocząć wszystkie te inwestycje. Miesz-
kańcy czekają na nie od dawna. Każda z 
nich zmieni nasze miasto.

Pozdrawiam serdecznie 
Piotr Osiecki
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Mieszkańcy osiedli spół-
dzielni mieszkaniowej przy 
ulicy Piłsudskiego zaczyna-
ją, za przykładem osiedla w 
Boryszewie, upominać się o 
swoje prawa w kwestii bez-
pieczeństwa. 

12 czerwca miesz-
kańcy osiedla „Piecowe” 
i „Ogrody” spotkali się w 
siedzibie spółdzielni przy 
ul. Piłsudskiego, aby ra-
zem z władzami spółdziel-
ni przekazać policjantom 
z sochaczewskiej komendy 
swoje uwagi i postulaty. Na 
spotkaniu obecni byli: asp. 
Marcin Izydorek, asp. Pa-
weł Rynkiewicz, asp. Mar-
cin Juzykowski i sierż. To-
masz Krajza. 

Mieszkańcy prosili po-
licjantów o pomoc w wielu 
kwestiach naruszania po-

rządku publicznego. Zgła-
szali problemy z naduży-
wającą alkoholu młodzieżą 
na ulicach Słowackiego, 
Moniuszki, 1 Maja i Han-
ki Sawickiej. Zwracali się z 
prośbą o karanie tych wła-
ścicieli samochodów, któ-
rzy stawiają swoje pojazdy 
na chodnikach, tak że nie 
ma przejścia dla pieszych. 
Skarżyli się na wyrwane 
domofony przy klatkach 
schodowych i  terroryzu-
jących mieszkańców mło-
dzieńców grożących wy-
bijaniem szyb w oknach i 
innymi szykanami. Poli-
cjanci przekazali nume-
ry swoich telefonów ko-
mórkowych i zapewnili, że 
na te osiedla będą częściej 
przyjeżdżały patrole poli-
cyjne. (jw)

Mieszkańcy mają dość 
bezprawia na osiedlach

Przez ponad dwa miesiące 
ścianę sklepu Lux w Bory-
szewie szpeciły niewybredne 
napisy wykonane farbą. Po-
nieważ nie znaleziono spraw-
ców, PSS zapłaciła za usunię-
cie pseudo graffi  ti.

Małe kamery sklepowe za-
rejestrowały sylwetkę młode-
go mężczyzny w kapturze na 
głowie, który malował napisy 
późnym wieczorem. Akt wan-
dalizmu zgłoszono na policję, 
lecz ze względu na to, że syl-
wetka mężczyzny był niewy-
raźna, nie znaleziono dowo-
dów na postawienie zarzutów 
domniemanemu sprawcy. Pre-
zes „Społem” PSS, Józef Cho-
cian, zdecydował o usunięciu 
szpecących napisów. Wynaję-
to specjalistyczną fi rmę, która 
przez kilka dni zmywała litery. 
Czy na długo?

Okolica ta, ze względu na 
specyfi czny charakter i sklep 
monopolowy, została zakwali-

fi kowana przez funkcjonariu-
szy policji jako jeden z terenów 
niebezpiecznych.  Dlatego już 
dawno na osiedlu powinna być 
zainstalowana kamera mo-
nitoringu miejskiego. Miesz-
kańcy kilka lat temu wystąpili 
z taką prośbą, zbierając ponad 
300 podpisów. Pod petycją 
podpisał się również ówczesny 
proboszcz, ks. Józef Kwiatkow-
ski. Niestety poprzednie wła-
dze miasta nie widziały po-
trzeby wyposażenia dzielnicy 
w monitoring.

Na zebraniu środowisko-
wym z dzielnicowymi i za-
rządem spółdzielni mieszka-
niowej, które odbyło się dwa 
tygodnie temu, mieszkańcy 
osiedla ponowili swoją proś-
bę, kierując pismo do prezesa 
Dziekońskiego. Być może ka-
mera monitoringu uchroniła-
by także sklepu Lux przed de-
wastacją. (jw)

Umyli ścianę sklepu, 
czy na długo?
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Agnieszka Poryszewska

Już kilka tygodni przed walnym 
zgromadzeniem spółdzielców 
pojawiały się informacje o nie-
prawidłowościach przy rozlicza-
niu inwestycji na terenie spół-
dzielni. Sprawa dotyczyła fi rmy 
ZOB Pogorzelscy, która w ubie-
głym roku ocieplała bloki z za-
sobu SM L-W. 

Jak UB?
Władze przyznają, że 

nie wszystkie roboty zosta-
ły wykonane prawidłowo. 
Wykonawca został wezwa-
ny do usunięcia usterek. Je-
żeli ZOB nie usunie ich we 
wskazanym terminie, spół-
dzielnia wykona prace sama, 
a ich kosztami obciąży Po-
gorzelskiego. 17 czerwca po-
wołano komisję, która miała 
wyjaśnić sprawę. Przeciwni-
cy obecnych władz SM L-W 
utrzymywali, że spółdzielnia 
mogła stracić na tej inwesty-
cji nawet 145 tys. zł. 

- Zarzuca nam się niestwo-
rzone rzeczy. Wszystkie doku-
menty są jawne. Nie mamy nic 
do ukrycia  - mówi z kolei prezes 
Dziekoński. 

Prezes ma zastrzeżenia do 
sposobu działania komisji. Jak 
mówił podczas walnego, dzia-
łania jej członków można po-
równać do metod stosowanych 
przez UB.

- Pewnego dnia przyszła do 
mnie komisja i zażądała, bym 
opuścił gabinet. Nie wiem, co 
tam robili. Po godzinie zosta-
łem wezwany. Zażądano ode 
mnie szeregu dokumentów. 
Wynotowałem je sobie i zleci-
łem ich przygotowanie. Nie ro-
zumiem, dlaczego nie mogło 
być to załatwione w spokojny 
sposób. Przecież wystarczyło 
powiedzieć, co będzie potrzeb-
ne. Ani ja, ani nikt z moich 
pracowników nie zamierzał 
utrudniać działań komisji - po-
wiedział Stanisław Dziekoński. 

Ostatecznie wszyscy trzej 
członkowie zarządu: Stanisław 
Dziekoński, Zbigniew Starzyń-
ski i Jerzy Michalak otrzyma-
li absolutorium. Na uwagę za-
sługuje niższa niż zazwyczaj 
frekwencja na zebraniu. W 
głosowaniu nad absolutorium 
wzięło udział niecałe 80 osób. 
Tymczasem w latach ubiegłych 

liczba głosów niejednokrotnie 
oscylowała około 120. 

- Dziękuję za udzielone mi 
poparcie i zaufanie - mówił po 
ogłoszeniu wyników Stanisław 
Dziekoński, który, przypomnij-
my, stanowisko prezesa zajmuje 
od 2006 roku. 

Od tego też czasu SM L-W 
regularnie wypracowuje nad-
wyżkę. W tym roku było to bli-
sko 1,2 mln zł. Tradycyjnie w 
największej części przeznaczo-
na zostanie  na fundusz remon-
towy (670 tys. zł), dofi nansowa-
nie lokali (500 tys. zł) i fundusz 
inwalidzki (15 tys. zł). 

Szansa na obniżki
Obecny na walnym zastęp-

ca burmistrza Stanisław Wa-
chowski zadeklarował pełną 
współpracę ze strony miasta. 
Dotyczyć ma również walki z 
wandalizmem.

- Mam nadzieję, że sukce-
sywnie uda nam się obejmować 
kolejne rejony miasta monito-
ringiem. Wiemy, że to kamery 
są najskuteczniejszym sposo-
bem walki z wandalami - po-
wiedział. 

Wiceburmistrz odniósł się 
również do problemu porusza-
nego przez wielu spółdzielców, a 
więc wysokich cen wody i ście-
ków. 

 - Są one wynikiem prowa-
dzonej przez nas inwestycji ka-
nalizacyjnej. Gdybyśmy nie 
podjęli się tego zadania, kary na-
łożone na nas przez Unię spra-
wiłyby, że rachunki byłyby jesz-
cze wyższe. Tymczasem, dzięki 
staraniom władz miasta, uda-
ło się ustabilizować koszty. Po-
dobnie sprawa ma się, jeżeli cho-

dzi o ciepło, którego cena od 3 
lat kształtuje się na tym samym 
poziomie - wyjaśniał.  - Istnie-
je spora szansa, że jeżeli do sieci 
kanalizacyjnej podłączone zo-
stanie całe miasto, uda się obni-
żyć rachunki. 

Pomimo tych uspokajają-
cych słów pojawiały się głosy 
niezadowolonych. Zastrzeże-
nia budziła m. in. ilość gigadżu-
li ciepła zamawianych dla po-
szczególnych bloków. Zdaniem 
części spółdzielców, są to zbyt 
wysokie jednostki. Prezes Dzie-
koński twierdził, że zamawiana 
moc to rodzaj amortyzacji, któ-
rej koszt ponoszą korzystający z 
usług PEC. 

- Każdy blok musi dys-
ponować taką mocą, by jego 
mieszkańcy odczuwali komfort 
cieplny przy -20 st. C - mówi.  - 
Ponieważ zima może być za-
równo bardzo łagodna, jak i 
ciężka, spółdzielnia musi być 
przygotowana na każdą ewen-
tualność. 

Poza tym, co podkreślał za-
stępca prezesa Zbigniew Sta-
rzyński, po zdjęciu podziel-
ników średnie zużycie ciepła 
wzrosło o 30-40 proc. Obecny 
na walnym prezes PEC, a jed-
nocześnie członek SM L-W Ja-
rosław Dorociak podkreślał, że 
planowane jest obniżenie tem-
peratury wody w godzinach 
nocnych, tj. między 23 a 4 rano. 
Przełoży się to na niższe rachun-
ki.

Nie kochamy się
Mieszkaniec Boryszewa, 

Jan Wasilewski, zgłosił wąt-
pliwości dotyczące rozliczania 
opłat za mieszkania oraz wy-

mianę pionów. 
- Najpierw wymieniane są 

rury. Powinno się zacząć od 
instalacji w piwnicach. To tak, 
jakby budować dom od komi-
na - mówił. - Poza tym, kto po-
nosi koszty utrzymania miesz-
kań lokatorów, którzy nie 
płacą? Czy to my płacimy, np. 
ich rachunki za wodę i prąd 
na klatkach schodowych? Mó-
wiliśmy tu o olbrzymich kosz-
tach ogrzewania. Uważam, że 
SM L-W, jako największy płat-
nik PEC, powinna mieć swoje-
go człowieka w radzie nadzor-
czej tej fi rmy. 

Wypowiedź spotkała się z 
owacją ze strony zebranych na 
sali. Prezes Dziekoński uspoka-
jał, że zaległości za rachunki ob-
ciążają tych, którzy ich nie płacą.

- Każdy dług, prędzej czy 
później, zostaje uregulowa-
ny. Na pewno nie jest tak, że za 
dłużników płacą pozostali spół-
dzielcy. Byłoby to rażąco nie-
sprawiedliwe. Prowadzimy też 
działalność gospodarczą i zyski 
przeznaczamy m. in. na bieżą-
ce pokrycie należności - mówił. 

Z ciekawym postulatem 
wystąpił inny spółdzielca, pan 
Lewandowski. Jego zdaniem 
wiele problemów SM L-W wy-
nika z braku wzajemnego zro-
zumienia.

 - Proszę państwa, nie ko-
chamy się. Do spraw podcho-
dzimy zbyt rygorystycznie. Nie 
współpracujemy z władzami 
spółdzielni, tylko wiecznie żą-
damy. A każde nasze żądanie 
ma być spełnione natychmiast 
- powiedział. - Członkowie spół-
dzielni są wiecznie niecierpliwi. 
Dotyczy to zwłaszcza osób star-
szych. 

On również zebrał oklaski, 
podobnie jak Teresa Stańkow-
ska. 

- Wstyd mi za radę, która 
twierdzi, że wszystkie proble-
my SM L-W to wina zarządu. W 
ubiegłym roku chciałam, żeby 
pojawiło się w niej jak najwięcej 
nowych, prężnych osób. Teraz 
widzę, że to był błąd. Ci ludzie 
nie mają ani wiedzy, ani zainte-
resowania tym, co dzieje się w 
spółdzielni - stwierdziła. 

Przypomnijmy, że rada 
nadzorcza została wybrana w 
ubiegłym roku. Jej członko-
wie pełnić będą funkcję jeszcze 
przez dwa lata.

Klaskali i krytykowali, 
czyli walne w spółdzielni
Miała być rewolucja, skończyło się na niewielkiej dyskusji. W sobotę 28 czerwca kolejny raz 
członkowie Spółdzielni Mieszkaniowej Lokatorsko-Własnościowej poparli swój zarząd. 

W głosowaniu nad absolutorium wzięło udział niecałe 80 osób
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W poniedziałek, 30 czerw-
ca, ekipy budowlane roze-
brały rusztowania przy-
słaniające przez ostatnich 
kilka tygodni zachodnią i 
północną elewację gma-
chu Muzeum Ziemi Socha-
czewskiej i Pola Bitwy nad 
Bzurą. W ten sposób koń-
czy się, wymagający wiel-
kiej precyzji i troski o de-
tale, remont całej elewacji 
zabytkowego ratusza. 

Prace prowadzono etapa-
mi w latach 2012 i 2014. 
Obejmowały także napra-
wę schodów od frontu i po-
dwórza, wymianę drzwi i 
wszystkich okien. Prace re-
nowacyjne kosztowały kil-
kaset tysięcy złotych, ale 
osiągnięty efekt jest impo-
nujący.  

- W ciągu trzech lat re-
mont dawnego ratusza po-
chłonął 685 tys. zł, a do-
datkowe 100 tys. zł remont 
sal wystawowych, aranża-
cja i przebudowa ekspozycji 
„Gdy bój nad Bzurą wrzał”, 
montaż nowego oświetle-
nia, budowa dioram. Można 
to potraktować jako swego 
rodzaju prezent od samo-
rządu dla placówki, która 
w ubiegłym roku świętowa-
ła 40-lecie istnienia – mówi 
zastępca burmistrza Marek 
Fergiński. 

W 2012 roku kwotę 268 
tys. zł wydano na drenaż 

opaskowy i izolację ścian w 
piwnicy.

– To było najpilniejsze, 
ponieważ muzeum od lat 
borykało się z wodą wcho-
dzącą do piwnic nawet po 
niewielkim deszczu – doda-
je wiceburmistrz.  

W 2013 roku, kosztem 
236 tys. zł, naprawiono ele-
wację wschodnią od strony 
placu Kościuszki i reprezen-
tacyjną południową – naj-
bardziej zniszczoną przez 
upływ czasu. Ten etap to wy-
miana 29 okien, w tym 24 od 
frontu, wymiana drzwi wej-
ściowych, montaż nowych 
parapetów zewnętrznych, 

malowanie istniejących pa-
rapetów wewnętrznych, mon-
taż nowych rynien, remont 
schodów wejściowych. Do-
datkowo 100.000 zł wyda-
no na remont kilku sal wy-
stawowych na I piętrze, czyli 
ekspozycji stałej Pole Bitwy 
1939-1945, zakup nowo-
czesnego oświetlenia, pre-
zenterów ekspozycyjnych, 
urządzeń multimedialnych 
pozwalających np. na wy-
świetlanie fi lmów historycz-
nych. Na remont wystawy 
30 tys. wyłożyło miasto, a 70 
tys. minister kultury.

Ostatni, trzeci etap ro-
bót, wykonano w 2014 

roku. Za 180.000 zł fi rma 
HAMILTON z Warszawy 
gruntownie wyremontowa-
ła zachodnią i północną ele-
wację budynku, wymieniła 
11 okien wraz z parapeta-
mi zewnętrznymi, podda-
ła renowacji parapety we-
wnętrzne, wymieniła drzwi 
od podwórka, naprawiła 
schody prowadzące gości na 
skansen. Ekipy pieczołowi-
cie odtworzyły zniszczone 
elementy wystroju elewacji, 
czyli detale architektonicz-
ne takie jak gzymsy, głowice 
i bazy pilastrów oraz opaski 
wokół okien.   (dw)

W MIEŚCIE

W ostatnich dniach zakończył się całkowity remont elewacji budynku muzeum

Przyjechali ładnym, jakby te-
renowym samochodem z dra-
binami na dachu, ubrani w 
nowe, czyste kombinezony. 
Śniadolicy fachowcy. Od cze-
go? Pewnie od wszystkiego, 
bo chodzili po obrzeżach So-
chaczewa i proponowali, jak 
np. moim znajomym, którzy 
mieszkają w trochę wieko-
wym domu, wymianę dachu. 
Może by się i przydała, bo jest 
już nadszarpnięty zębem cza-
su, ale na pytanie gospodyni: 
co to za fi rma i skąd, odpowie-
dzieli, że z... Budapesztu! Za-
raz zresztą uciekli, widząc jak 
dociekliwa właścicielka, wraz 
z synami, dzwoni na policję. 
A jak by to była samotna, star-
sza osoba i pozwoliła wejść „fa-
chowcom” do domu, żeby zo-
baczyli front robót, to co po ich 
odejściu mogłaby stwierdzić? 
Inny przypadek. Koperta była 
jakby urzędowa,  a w środku 
pismo, że taka to a taka oso-
ba, prowadząca jednoosobo-

wą małą fi rmę, do dnia tego 
to a tego musi wpłacić 195 zł  
(dołączony blankiet wpłaty) 
na takie to a takie konto, żeby 
się znaleźć w Centralnym Re-
jestrze Płatników. Pismo pod-
pisał pan z imienia i nazwiska 
w imieniu Biura Prezesa, któ-
re mieści się w Warszawie przy 
ul. E. Plater. 

Ile osób takie pismo 
„wzruszy” i wpłacą żądaną 
sumę, żeby mieć święty spo-
kój, bo to nigdy nic nie wia-
domo? A czy wszyscy dokład-
nie, ze zrozumieniem czytają 
przychodzące do nich pisma ? 
To właśnie na nich żerują róż-
nego autoramentu oszuści. 
Dlatego zanim poprosimy ko-
goś o remont, sprawdźmy do-
kładnie fi rmę, jej referencje. 
A korespondencję od nie wia-
domo kogo czytajmy z uwagą, 
ewentualne wątpliwości kon-
sultując z odpowiednim urzę-
dem.

 FAN

Je s tem z  mia s t a

Uwaga na naci¹gaczy

Dziś za przejęcie na wła-
sność mieszkania komunal-
nego trzeba zapłacić śred-
nio 3-4 tys., a od stycznia 
2015 roku będzie to już kil-
kadziesiąt tysięcy złotych. 
Warto się pospieszyć, bo 
kończą się atrakcyjne ulgi. 

Podstawowy warunek, 
by ruszyła procedura wyku-
pu, to uregulowanie wszyst-
kich zaległości wobec Zakła-
du Gospodarki Komunalnej.

22 listopada ub. roku 
weszła w życie uchwa-
ła Rady Miejskiej w spra-
wie zasad sprzedaży miesz-
kań komunalnych, które 
na własność mogą przejąć 
ich dotychczasowi najem-

cy. Chodzi przede wszyst-
kim o wysokość bonifi katy 
udzielanej lokatorom za-
interesowanym wykupem 
lokalu. Ustalono, że oso-
by wykupujące mieszkanie 
przed 31 grudnia 2014 roku 
skorzystają z 99 proc. boni-
fi katy, tj. przejmą swoje M 
za 1 proc. ceny rynkowej. 
W kolejnych latach ulga 
udzielana przez miasto za-
cznie spadać. W 2015 za lo-
kal trzeba będzie zapłacić 
25 proc. jego wartości usta-
lonej przez rzeczoznaw-
cę, w 2016 już 50 proc., w 
2017 opłata wzrośnie do 75 
proc., a w 2018 nie będzie 
już żadnych ulg.

Miasto przeznaczyło do 
sprzedaży ok. 170 lokali 
mieszkalnych i to do ich na-
jemców adresowana jest ta 
oferta.

- Warto się pospieszyć, 
bo niekiedy od pierwszej wi-
zyty w naszym wydziale do 
podpisania aktu notarialne-
go mija kilka miesięcy. Loka-
torzy muszą spłacić zaległo-
ści czynszowe, zgromadzić 
pieniądze na wykup loka-
lu, mieszkanie musi wycenić 
uprawniony rzeczoznawca, 
trzeba przygotować proto-
koły uzgodnień. To trwa. Do 
tego pod koniec roku kan-
celarie notarialne mają pro-
blem ze wskazaniem wol-

nego terminu – wyjaśnia 
Agnieszka Kupryjaniuk, na-
czelnik Wydziału Gospo-
darki Lokalowej UM. 

Dlaczego warto być wła-
ścicielem, a nie najemcą? Wła-
ściciel współdecyduje o staw-
kach opłat we wspólnocie, 
może skutecznie domagać 
się ich obniżenia. Mieszkanie 
własnościowe można zapisać 
w spadku, przekazać najbliż-
szej rodzinie, zapewnić życio-
wy start wnukom. Właściciel 
może pod zastaw mieszkania 
zaciągnąć kredyt hipoteczny, a 
każda złotówka włożona w re-
mont lokalu, wymianę okien 
czy instalacji podnosi rynkową 
wartość mieszkania. (d)

Mieszkanie za 1 proc. tylko do końca roku

Muzeum po remoncie
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Nie sposób opisać wszystkich 
imprez plenerowych, wernisa-
ży, pikników, festynów spor-
towo-rekreacyjnych plano-
wanych na dwa wakacyjne 
miesiące. Można dokonać je-
dynie subiektywnego wybo-
ru tych największych, adreso-
wanych do najszerszego grona 
odbiorców… 

10 lipca, godz. 21.30, 
muszla koncertowa 

Sochaczewskie Kino Ple-
nerowe zaprasza dzieci, doro-
słych i seniorów na bezpłatny 
seans fi lmowy. W muszli kon-
certowej na podzamczu wy-
świetlony zostanie fi lm pt. 
„Nietykalni”.

11 lipca, godz. 11:00, 
Muzeum Ziemi Socha-
czewskiej i Pola Bitwy 
nad Bzurą

Warsztaty archeologiczne 
dla dzieci – malowanie cera-
miki, paciorki z modeliny, za-
bawy gliną, kolorowanki itp.

20 lipca, godz. 15.00 – 
18.00, wzgórze zamkowe 
i podzamcze 

 IV Piknik historyczny 
„7 wieków Sochaczewa” pt. „W 
czasach złotej wolności szla-
checkiej” przygotowany przez 
Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej i Pola Bitwy nad Bzurą. 
Cofniemy się w przeszłość, zo-
baczymy dawne stroje, zwy-
czaje. W tym roku odbędzie się  
cykl pokazów i animacji osa-
dzonych w klimacie Polski sar-
mackiej.

 Plener artystyczny Fun-
dacji MoART pt. „Zmaluj so-
bie Sochaczew”, park przy ul. 
Traugutta.

 Okno Sztuki Marcina 
Hugo-Badera. Instalacja ar-

tystyczna na Wzgórzu Zam-
kowym zatytułowana „Stół 
szwedzki”.
24 lipca, godz. 15.00 – 
16.30, pływalnia ORKA 

Wakacyjny Festyn Wodny. 
Uczestnicy podzieleni na dwie 
kategorie wiekowe (kl. I-III 
oraz IV-VI szkół podstawo-
wych) startują w czterech kon-
kurencjach: wyławianie skar-
bów, najdłuższy ślizg, rzut do 
celu, wyścig na desce windsur-
fi ngowej. WSTĘP NA BASEN 
– BEZPŁATNY. Dla najlep-
szych w każdej kategorii dar-
mowe bilety na ORKĘ. 

24 lipca, godz. 21.30, 
muszla koncertowa 

Sochaczewskie Kino Ple-
nerowe zaprasza dzieci, doro-
słych i seniorów na bezpłatny 
seans fi lmowy. W muszli kon-
certowej na podzamczu wy-
świetlony zostanie fi lm pt.  
„Chłopaki nie płaczą”.

1 sierpnia, godz. 17.00 – 
19.00, plac Kościuszki 

„Na pomoc walczącej 
Warszawie 1944 r. ” czyli ob-
chody 70 rocznicy wybuchu 
powstania warszawskiego. Na 
placu Kościuszki zaplanowa-
no rekonstrukcję wymarszu 
batalionu sochaczewskiego ku 
chwale żołnierzy Obwodu AK 
„Skowronek”, którzy w sierp-
niu 1944 r. ruszyli do walki 
w powstaniu warszawskim. 
W jej ramach zbiórka podod-
działów rekonstrukcyjnych, 
wydawanie broni i amuni-
cji z wozu taborowego, minu-
ta ciszy, syrena alarmowa oraz 
uroczyste podniesienie fl agi 
państwowej na maszt, formo-
wanie kolumny i wymarsz ba-
talionu.

1 sierpnia, godz. 19.00 – 
20.30 , plac Kościuszki

Koncert zespołu FORTE-
CA, łączącego umiejętnie pa-
triotyzm i rocka. 

Grupa powstała w 2006 
roku, a w styczniu 2007 za-
grała swój pierwszy koncert. 
Gra muzykę rockową, a głów-
nym przesłaniem piosenek jest 
krzewienie patriotyzmu, mi-
łości do Ojczyzny, przypomi-
nanie o losach naszego naro-
du, jego bohaterach. Grupa w 
większości przypadków czer-
pie teksty z bogatej twórczości 
poetów tworzących w okresie 
II wojny światowej, tj.: K. Ba-
czyńskiego, W. Broniewskie-
go, F. Konarskiego. To właśnie 
historia tego okresu jest jedy-
nym motywem jej twórczości. 
Ma na swoim koncie pięć al-
bumów: Żołnierz Polski, Słoń-
ce Września, Demo, Kto dziś 
upomni się o pamięć? oraz 
Rotmistrz. Ten ostatni, naj-
nowszy krążek, poświęcony 
jest Witoldowi Pileckiemu.   

2 sierpnia, godz. 13.00 – 
22.00, plac Kościuszki

„Kino Letnie z Bankiem 
BGŻ” - dwa seanse fi lmowe na 
placu Kościuszki. Przed poka-
zem piknik dla dzieci prowa-
dzony przez animatorów za-
baw. 

3 sierpnia, godz. 14.00 
- 18.00, plac Kościuszki, 
piknik SOCHACZEW-
SKIEGO LATA pod 
hasłem „Sochaczewski 
Zwierzyniec”

Czyli wszystko o naszych 
psach, kotach, papugach, ryb-
kach i innych domowych pu-
pilach. Piknik na placu Ko-
ściuszki realizowany wspólnie 
z fi rmą Mars Polska, wiodą-
cym producentem karmy dla 
zwierząt. 

Będą konkursy dotyczą-
ce świata zwierząt i opieki nad 

nimi, wspólne śpiewanie, kon-
kursy zręcznościowe, zagadki, 
wszystko o zwierzętach - przy-
jaciołach człowieka, pogadan-
ki na temat naszych ulubień-
ców, porady weterynaryjne, 
konkurs plastyczny, kierma-
sze z rękodziełami artystycz-
nymi itd. 

- Okno Sztuki Marcina 
Hugo-Badera i otwarty kon-
kurs na aranżację Okna Sztu-
ki. Temat: „Nasz Sochaczewski 
Zwierzyniec”. Termin nadsyła-
nia projektów do 28 lipca. Pro-
jekty należy przesyłać na adres: 
m.hugo@wp.pl (kontakt tel. 
604-738-086)

Od 15:00 do 18:00 
- plener artystyczny Fundacji 
MoART pt. „Zmaluj sobie So-
chaczew”. Warsztaty plastycz-
ne, wykonanie mozaiki przed-
stawiającej zwierzęta

4 sierpnia, godz. 17.00, 
galeria KRAMNICE, ul. 1 
Maja 21

Otwarcie wystawy pople-
nerowej pt. „My dzieci z So-
chaczewa”.

7 sierpnia, godz. 21.00, 
muszla koncertowa na 
podzamczu

Sochaczewskie Kino Ple-
nerowe zaprasza dzieci, doro-
słych i seniorów na bezpłatny 
seans fi lmowy. W muszli kon-
certowej wyświetlony zostanie 
fi lm pt.  „Killer”.

17 sierpnia godz. 14:30 – 
17:30, Miejska Biblioteka 
Publiczna, kramnice, ul. 
1 Maja 21

• otwarcie wystawy foto-
grafi i Waldemara Zakrzew-
skiego 

• wykład Elżbiety Maciąt-
kiewicz pt. „Szkice o ikonie” 
cz. II 

• teatrzyk „Pomarańczowa 
pantera” oraz gry i zabawy dla 
dzieci „Spotkania z postaciami 
z bajek” 
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3 lipca w MOK Boryszew odbyła się wystawa prac Dziecię-
cej Krainy Koloru. Około 60 uczestników pracowni kiero-
wanej przez Ewę Kubeł - Zielińską, w wieku od trzech do 
ośmiu lat, prezentowało swoje najlepsze prace.

Wystawę można oglądać do 18 lipca.

Wakacyjna wystawa

Bogate w atrakcje Soc
Wyjątkowo bogaty będzie tegoroczny 
program imprez plenerowych, 
sportowych, rekreacyjnych i kulturalnych 
organizowanych przez miasto, 
MOK, MOSiR, bibliotekę, muzeum 
oraz współpracujące z ratuszem 
stowarzyszenia. Na plac Kościuszki wraca 
SOCHACZEWSKIE LATO, czyli cykl 
pikników muzycznych dla rodzin, seniorów, 
gości odwiedzających nasze miasto. Będą 
występy zespołów muzycznych, kiermasze 
rękodzieła, popisy dzieci uczęszczających 
na zajęcia w MOK, pokazy fi tness i 
ratownictwa medycznego, spotkania z żywą 
historią itd.

7 lipca dla setki dzieci 
rozpoczęły się półkolonie 
organizowane w Szkole 
Podstawowej nr 3 w So-
chaczewie. Dzieci spędzą 
wspólnie dwa tygodnie.

Za udział w półkolo-
niach rodzice musieli za-
płacić jedynie 15 zł, resztę 
kosztów pokrył urząd mia-
sta. Ratusz na organizację 
miejskich półkolonii wyło-
żył w sumie 30.000 zł.

- Dziękuje kadrze na-
uczycielskiej Szkoły Podsta-
wowej nr 3 za to, że wzięła 
na siebie ciężar organiza-
cji wypoczynku dla socha-
czewskich dzieci. Jest to 
doskonała inicjatywa skie-
rowana do tych, którzy ze 
względów ekonomicznych 
nie mogą pozwolić sobie na 
wyjazd w wakacje – mówił 
na otwarciu półkolonii za-
stępca burmistrza Marek 
Fergiński. 

Podczas pierwszej zbiór-
ki dzieci zostały podzie-
lone na grupy. Zapozna-
ły się z opiekunami i zjadły 
wspólny posiłek. Codzien-
nie od 9.00 do 15.00 uczest-
nicy miejskich wakacji będą 
przebywać pod opieką pe-
dagogów. W tym czasie do-
staną śniadanie, obiad i 
podwieczorek. 

Dzieci nie będą miały 
czasu na nudę, bowiem pro-
gram półkolonii jest bardzo 
atrakcyjny. Będą uczestni-
czyć m.in. w zajęciach spor-
towych i plastycznych, czy 
kursach zumby. Czekają 
je także wycieczki do kina 
3D w Warszawie i do ogro-
du zoologicznego w Płocku. 
Kilka razy odwiedzą rów-
nież sochaczewski basen.

Półkolonie potrwają 
dwa tygodnie i zakończą się 
w piątek 18 lipca. (mf)

Półkolonie rozpoczęte
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Muzeum zaprasza

ROZWAŻNA 
I ROMANTYCZNA
POŻYCZKA

Szczegóły w placówce i na www.aliorbank.pl.

Zapraszamy:
Sochaczew 
ul. Żeromskiego 1B 

 46 862 00 80

POŻYCZKA DLA KOBIETAlior Bank, specjalnie z myślą o kobietach, przygotował 
promocyjną ofertę pożyczki gotówkowej z bardzo niskim 
oprocentowaniem, wynoszącym tylko 7,5% w skali roku.
 „Rozważna i romantyczna” pożyczka umożliwia korzystne 
fi nansowanie nawet do kwoty 100 tys. zł. 
Alior Bank wprowadził promocyjną ofertę pożyczki gotówkowej 
dla kobiet, która w dogodny sposób pozwala sfi nansować zarówno 
bieżące potrzeby, jak i zrealizować większe plany. Mogą z niej 
skorzystać zamężne panie w wieku 35 - 50 lat, które uzyskują 
dochody na podstawie umowy o pracę na czas nieokreślony.
Pożyczka dostępna jest w dwóch wariantach. W przypadku 
złożenia wniosku kredytowego i zawarcia umowy indywidualnie 
- promocyjne oprocentowanie wyniesie 7,5%, natomiast w 
przypadku złożenia wniosku kredytowego i zawarcia umowy 
wraz z drugim pożyczkobiorcą - oprocentowanie zostanie 
dodatkowo obniżone do zaledwie 6,9%.
Maksymalna kwota pożyczki, o jaką można wystąpić,  wynosi 
100 tys. zł i jest dostępna bez zabezpieczeń, nawet z 10-letnim 
okresem kredytowania. Bank oferuje także możliwość konsolidacji 
kilku drogich kredytów w jeden tani.
Serdecznie zapraszamy wszystkie zainteresowane panie do 
placówki partnerskiej Alior Banku w Kętrzynie, przy ul. Wojska 
Polskiego 2. 

Przykład reprezentatywny. 
Całkowita kwota pożyczki (bez kredytowanych kosztów): 16 600 zł, 

liczba rat: 63, oprocentowanie nominalne: 7,5%, składka na ubezpieczenie 
na życie: 4 204,75 zł, opłata przygotowawcza: 1 094,99 (5%), kwota odsetek: 
4 661,26 zł, RRSO: 21,15%, rata: 421,60 zł, całkowity koszt pożyczki: 9 961 zł. 
Maksymalna kwota pożyczki to 100 tys. zł. Ostateczne warunki kredytowa-

nia zależą od wiarygodności kredytowej Klienta, daty wypłaty pożyczki oraz 
daty płatności pierwszej raty. Informacja handlowa - wg stanu na 1.06.2014 r.

ZS-662  

Ofertę wakacyjną przygoto-
wało Muzeum Kolei Wąsko-
torowej. „Lato na Głównym” 
to warsztaty, poznawanie 
nowych miejsc, a przede 
wszystkim letnia przygoda. 

Warsztaty odbywają się na 
terenie muzealnego skanse-
nu i w Kampinoskim Par-
ku Narodowym. Podczas 
organizowanych zajęć pro-
wadzący zachęcać będą do 
zainteresowania się kolej-
nictwem i odkrywania ta-
jemnic przyrody, które 
kryją się na szlakach Kam-
pinoskiego Parku Narodo-
wego. Dodatkowo poznać 
będzie można zawody pra-
cowników kolei i dowie-

dzieć się o odpowiedzialno-
ści, jaką podejmują podczas 
przewozu osób i towarów. 

Zajęcia będą się odbywać 
w lipcu i sierpniu w godz. 
9-15. Prowadzone będą w 
grupach, w zależności od za-
interesowania, od 15 aż do 
50 osób. Ich koszt to 14 zł od 
uczestnika plus bilet prze-
jazdu na kolejkę (ulgowy 21 
zł, normalny 27 zł). W przy-
padku grup 15-osobowych i 
większych opiekunowie pła-
cą za bilety 9 zł. 

Informacje i zapisy pro-
wadzi Dział Edukacji Mu-
zeum Kolejnictwa, tel. 22 
620-04-80, wew.106, mail:e-
dukacja@muzkol.pl. (ap)

Lato na Głównym

I.   Wystawy stałe:
 „Przeszłość w ziemi ukryta – Archeologia Ziemi Sochaczewskiej”
 „Gdy bój nad Bzurą wrzał...- Pole Bitwy 1939-1945”
  „Nad Bzurą bez zmian – opowieść o wojnie w okopach” 
   Ekspozycja plenerowa sprzętu bojowego Wojska Polskiego
II.  Wystawy czasowe:
  „Tatarzy polscy”
  „Czar minionych lat – Sochaczew i jego mieszkańcy na starej 
fotografi i”
  „Galeria – 40 lat Muzeum”
III.  „Warsztaty archeologiczne – malowanie 
ceramiki, paciorki z modeliny, zabawy gliną i 
kolorowanki” 
– 11 lipca o godz. 11:00
IV. W iluzjonie historii – prezentacja filmów 
archiwalnych
11 lipca o godz. 11:00 – „Wojna w Afryce” cz. I
18 lipca o godz. 11:00 – „Wojna w Afryce” cz. II
7 sierpnia o godz. 11:00 – W. Rekłajtis „Powstanie warszawskie”
20 sierpnia o godz. 11:00 –  J. Tarczyński „Pojazdy powstańczej 
Warszawy”
V. Spotkanie z pradziejami, historią Socha-
czewa i ziemi sochaczewskiej – prelekcje

Lipiec:
* 9 lipca o godz. 11:00 – „Historia Tatarów polskich” - Anna 
Wachowska
* 16 lipca o godz. 11:00 – „Godło państwowe na przestrzeni 
wieków” – Łukasz Kuciński
Sierpień:
* 1 sierpnia o godz. 11:00 – „Rzeczpospolita kampinoska w 
powstaniu warszawskim” – Andrzej Janiszewski
* 1 sierpnia o godz. 17:00  - Godzina „W” plac Kościuszki – pod-
niesienie fl agi państwowej – rekonstrukcja wymarszu oddziału AK 
„Skowronek” - „Na pomoc walczącej Warszawie 1944 r. ”
* 8 sierpnia o godz. 11:00 – „Bzura – Rawka 1914 -15” – Jakub 
Wojewoda
* 12 sierpnia o godz. 11:00 – Miasto nieodbudowane – o architekto-
nicznej przeszłości Sochaczewa – Tomasz Karolak
VI. Konkurs
* „Czy znasz swoje miasto ?” przy współudziale radia  Fama 
(sierpień)   
VII. Kiermasz książek oficyn wydawniczych 
„Egros”, „Ajaks”, „Polonia Militaris”, „Re-
graf” oraz wydawnictw własnych Muzeum
VIII. III Piknik historyczny „Sochaczew - 7 
wieków Sochaczewa” /podzamcze - zamek/ 
-  20 lipca, godz. 15:00 – 18:00
IX. Spotkanie kolekcjonerów – w każdą  
sobotę o godz. 10:00
Powyższy plan działalności może ulec zmianie. Jest uzależniony od 
realizacji remontu obiektu. 
Muzeum czynne:
wtorki, czwartki, soboty, niedziele w godz. 10:00-16:00
środy, piątki 10:00-15:00

• kiermasz książek 
• wakacyjne zajęcia dla do-

rosłych – komputerowe ABC 
• darmowy dostęp do 

komputerów i xbox’a  
• aukcja prac plastycznych 

nagrodzonych w konkursach 
organizowanych przez Miej-
ską Bibliotekę Publiczną oraz 
Towarzystwo Miłośników 
Malarstwa Władysława Śle-
wińskiego.

17 sierpnia, godz. 15.00-
20.00, plac Kościuszki, 
piknik SOCHACZEW-
SKIEGO LATA pod 
hasłem „Lato z MOK” 

- występy dzieci z grup ta-
necznych i wokalnych

- wystawa malarstwa i ry-
sunku

- Warsztaty artystyczne 
dla dzieci i młodzieży – formy 
przestrzenne, Fundacja Mo-
ART (15.00-18.00) 

- Okno Sztuki Marcina 
Hugo-Badera i otwarty kon-
kurs na rysunek satyryczny! 
Temat 1: „Sochaczew stolicą 
kulturalną Mazowsza”. Temat : 
„Amok kulturalny”, format A4, 
termin nadsyłania projektów 
do 11 sierpnia. Projekty należy 
przesyłać w formie JPG. 350 dpi 
na adres: m.hugo@wp.pl (kon-
takt tel. 604-738-086)

21 sierpnia, godz. 15.00 – 
16.30, pływalnia ORKA 

Wakacyjny Festyn Wodny. 
Uczestnicy podzieleni na dwie 
kategorie wiekowe (kl. I-III 
oraz IV-VI szkół podstawo-
wych) startują w czterech kon-
kurencjach: wyławianie skar-
bów, najdłuższy ślizg, rzut do 
celu, wyścig na desce windsur-
fi ngowej. WSTĘP NA BASEN 
– BEZPŁATNY. Dla najlep-
szych w każdej kategorii dar-
mowe bilety na ORKĘ. 

21 sierpnia, godz. 21.00, 
muszla koncertowa na 
podzamczu

Sochaczewskie Kino Ple-
nerowe zaprasza młodzież, do-
rosłych i seniorów na bezpłat-
ny seans fi lmowy. W muszli 
koncertowej wyświetlony zo-
stanie fi lm pt.  „Dzień świra”.

23-24 sierpnia, teren 
zamku, parku i podzam-
cza 

IV Sochaczewskie Spotka-
nia z Historią „Zawisza Czarny 
nad Bzurą”. Imprezę przygoto-
wuje Stowarzyszenie „Nasz 
Zamek”.

Sobota - Dzień Rycerski,  
godz.  12.00-21.30

• treningi rycerskie • elimi-
nacje do Turnieju Rycerskiego 
• walki turniejowe  • gry i za-

bawy plebejskie dla publiczno-
ści • wioska rycerska • średnio-
wieczna parada odpustowa na 
wzgórze zamkowe 

Niedziela - Dzień 
Mieszczański, godz. 
14.00-18.30

• gry i zabawy dla naj-
młodszych • fi nałowe wal-
ki Turnieju Rycerskiego • gry 
i zabawy plebejskie dla pu-
bliczności  • pokazy walk ry-
cerskich • wioska rycerska • 
Jarmark Organizacji Poza-
rządowych (stoiska tematycz-
ne organizacji pozarządo-
wych, ekspozycje plenerowe 
organizacji pozarządowych, 
prezentacja działalności or-
ganizacji pozarządowych, 
prezentacja lokalnych produ-
centów ekologicznej żywno-
ści oraz artystów i rzemieśl-
ników).

23-24 sierpnia, stadion 
MOSiR przy ul. Warszaw-
skiej 80 

II Targi ROLEXPO

28 sierpnia, Integracyjny 
Ogród Zabaw i Sportu

Zabawy z Tęczowym 
Przedszkolem i MOSiR

30-31 sierpnia, hala 
sportowa MOSiR przy ul. 
Kusocińskiego

I Targi Rodziny

30 sierpnia, teren 
podzamcza

„Reggae pod zamkiem” 
impreza muzyczna przygoto-
wywana we współpracy ze sto-
warzyszeniem „Sochaczew – 
Daj się ponieść”. 

31 sierpnia, godz. 14.00 – 
14.45, wzgórze zamkowe 

Na sochaczewskim zam- 
ku odbędzie się Pokaz Żywych 
Szachów. Zaprasza Klub Na-
uczyciela, od lat promujący tę 
królewską grę. 

31 sierpnia, godz. 15.00 – 
16.30, wzgórze zamkowe 

Koncert młodych arty-
stów, uczniów Państwowej 
Szkoły Muzycznej I i II stopnia 
w Sochaczewie.

31 sierpnia, godz. 15.00 – 
18.00, plac Kościuszki

Warsztaty plastyczne. 
Wspólny projekt Klubu Na-
uczyciela i Fundacji MoART.

Przypomnijmy, że atra- 
kcyjną ofertę na czas waka-
cji przygotowała pływalnia 
ORKA. Uczniowie oraz stu-
denci, po okazaniu legityma-
cji, mogą wejść na basen płacąc 
tylko 1,80 zł/godzinę. Promo-
cja obowiązuje w godzinach 
7.00 - 9.00. Za darmo udostęp-
nian e są też bramki oraz siatka 
do piłki wodnej. 

e Sochaczewskie Lato
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W połowie czerwca 
grupa młodych 
wielbicieli jazdy na 
rowerze, desce i rolkach 
powiadomiła nas o złym 
stanie sochaczewskiego 
skateparku. 

Sebastian Stępień

Obiekt ten jest dla młodych 
mieszkańców bardzo ważny. 
Świadczy o tym popularność 
facebookowego profi lu „Nowy 
skatepark dla Sochaczewa”. 
Zdobył przeszło dwa tysiące po-
lubień w ciągu zaledwie dwóch 
tygodni.

Sochaczewski skatepark to 
konstrukcja drewniana. Jak po-
wiedział nam Grzegorz Górski 
z fi rmy TechRamps specjalizu-
jącej się w budowie tego typu 
obiektów na terenie całej Polski, 
drewniane skateparki powinny 
być serwisowane przynajmniej 
raz na pół roku. 

O sposób konserwacji so-
chaczewskiego obiektu spytali-
śmy Pawła Krasuckiego, zarzą-
dzającego instalacją z ramienia 
MOSiR.

- Szczególnie po okresie zi-
mowym sprawdzamy kon-
strukcję i dokonujmy napraw. 
Na co dzień dokręcamy obluzo-
wane śrubki i staramy się uzu-
pełniać bieżące ubytki. Dwa 
razy do roku rampy są malowa-
ne wodoodporną farbą. Zdaje-
my sobie jednak sprawę, że co 

jakiś czas potrzebny jest gene-
ralny remont. Drewniane płyty 
i drewniana konstrukcja, nie-
zależnie od podjętych działań, 
ulegają degradacji – powiedział 
zarządca obiektu.

Generalnym remontem ma 
zająć się fi rma Lamex. Sponso-
rem jest fi rma Bikeland. Do-
kładny kosztorys napraw nie 
jest jeszcze znany. Metr wodo-
odpornej płyty kosztuje 90 zł. 
Płyty takie zostały już zamó-
wione. Zagadką jak na razie po-
zostaje jednak, w jakim stanie 
znajduje się konstrukcja mo-
cująca. Będzie to można oce-
nić dopiero po zdjęciu drewnia-
nych płyt z ramp.

Problemem skateparku przy 
hali sportowej MOSiR jest wła-
śnie technologia jego wykonania. 

- Skateparki drewniane są 
co prawda tanie w wykonaniu, 
ale późniejsza konserwacja jest 
bardzo kosztowna. Dlatego je-
śli jakieś miasto poważnie myśli 
o temacie, decyduje się na skate-
park betonowy. Jego  koszty są 
co prawda znacznie wyższe, ale 
obiekt jest potem tani w eksplo-
atacji – powiedział nam Grze-
gorz Górski.

Taki projekt obiektu beto-
nowego trafi ł do Sochaczew-
skiego Budżetu Obywatelskie-
go. Złożyło go stowarzyszenie 
„Sochaczew – daj się ponieść”.

- Projekt zakłada, że in-
stalacja zajmie teren 20 na 40 
m. Miejsce wykonania wska-
zać miałby ratusz – mówi Da-
niel Janiak, szef stowarzysze-
nia. - Plaza składa się z dwóch 

głównych przeszkód, dwupo-
ziomowego betonowego bow-
la oraz platformy z elementa-
mi streetowymi jak murki, 
schody i poręcze, londongap 
i manualpad. Skatepark prze-
znaczony jest dla osób o róż-
nym stopniu zaawansowania. 
Koszt wykonania to około 600 
tys. zł, więc jak najbardziej 
mieści się w założeniach bu-
dżetu obywatelskiego.

Jak zapewnia Paweł Kra-
sucki, skatepark przy Kusociń-
skiego zostanie wyremontowa-
ny w przeciągu dwóch tygodni. 
Osobom, które chciałyby w 
mieście bardziej zaawansowa-
nego obiektu, pozostaje głoso-
wanie w zbliżającym się SBO na 
projekt stowarzyszenia „Socha-
czew - daj się ponieść”.
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Skatepark przy ul. Kusocińskiego ma być wyremontowany w przeciągu dwóch tygodni

Na osiedlach spółdziel-
ni mieszkaniowej przy ul. 
Okrzei i 15 Sierpnia nie 
pierwszy raz zostawio-
no pełne pojemniki odpa-
dów plastikowych na sobo-
tę i niedzielę. Mieszkańcy 
nie mieli ich gdzie włożyć, 
wobec czego pozostawiali 
je obok pojemnika, a wiatr 
roznosił odpady po całym 
osiedlu. 

Administrator osiedla 
pytany, czy interweniował 
w sprawie pełnych pojem-
ników na plastiki, odpo-
wiedział, że robił to wielo-
krotnie. Jednakże zawsze 

otrzymywał odpowiedz, że 
spółdzielnia nie jest stro-
ną w tej sprawie. Zatem kto 
jest stroną, skoro miesz-
kańcy płacą za wywóz od-
padów przy regulacji czyn-
szu? 

Czytelnik

Kłopot ze śmieciami

Bezpieczny Autobus to e-
-usługa, która pozwo-
li szybko i w łatwy sposób 
sprawdzić przez Internet 
informacje o każdym auto-
busie lub autokarze.

Może to być zarów-
no autobus, którym jeź-
dzimy do pracy lub szkoły, 
ale również pojazd, którym 
będziemy pokonywać dłuż-
sze trasy. Ta ostatnia możli-
wość z pewnością zaintere-
suje osoby, które korzystać 
będą z tego środka lokomo-
cji w czasie wakacji oraz ro-
dziców wysyłających dzieci 
na kolonie i obozy. Wystar-
czy podać numer rejestra-
cyjny autobusu na stronie 
serwisu www.bezpieczny-
autobus.gov.pl, aby uzyskać 
dostęp do informacji, które 
mogą wpłynąć na bezpie-
czeństwo podróży. Dane 
zawarte w serwisie pocho-

dzą z Centralnej Ewidencji 
Pojazdów. 

Ministerstwo Spraw We-
wnętrznych podkreśla, że 
usługa nie zastąpi kontroli 
przeprowadzanej przez po-
licję lub Inspekcję Transpor-
tu Drogowego. Jest za to do-
brym sposobem na wstępną 
weryfi kację autobusu np. 
poprzez sprawdzenie, czy 
ma on ważny przegląd tech-
niczny i ubezpieczenie, czy 
pojazd nie jest oznaczony 
jako wyrejestrowany, wy-
cofany z ruchu lub kradzio-
ny. Zweryfi kujemy poza tym 
dane techniczne, takie jak 
liczba miejsc.

Usługa jest dostosowa-
na do potrzeb osób niepeł-
nosprawnych. Skorzystać 
można z niej poprzez każ-
de urządzenie, które posia-
da przeglądarkę interneto-
wą, w tym mobilne.  (ap)

Sprawdź swój autobus

Do naszej redakcji wpłynę-
ło pismo od starosty Tade-
usz Korysia. Ma on zastrze-
żenia do podpisu, który 
ukazał się pod zdjęciem do 
tekstu „Starosta zapomniał 
o aferach?”. Jego zdaniem 
nie powinien on brzmieć: 
„Starosta Koryś nie potra-
fi ł jednoznacznie odpowie-
dzieć, co będzie, jeśli Justy-
na N-S. wróci do pracy”, 
ponieważ dosłownie takiej 
treści pytanie nie padło 
podczas obrad. 

Przypomnijmy, że re-
dakcja nadal czeka na sta-
nowisko władz powia-
tu dotyczące zawodowych 
planów byłej dyrektor DPS, 
która, jak wiemy, złożyła 
podanie o powrót do pra-
cy w ZSS w Erminowie po 
11-letnim urlopie bezpłat-
nym. Gdyby redakcja taką 
odpowiedź otrzymała, za-
pewne nie byłoby wątpli-
wości, co do stanowiska 
pana starosty w tej sprawie.

Starosta prostuje 
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Najprawdopodobniej już 
od 1 września osiedle Kar-
wowo będzie miało dostęp 
do komunikacji miejskiej. 
Jego mieszkańcy nie będą 
musieli wędrować do auto-
busu przy ul. Gawłowskiej. 

W zeszłym roku asfalt 
wylano na Lazurowej na od-
cinku od Radiowej do Ru-
miankowej, a na drugim 
fragmencie tej drogi,  mię-
dzy Rumiankową a Porzecz-
kową, wysypano tłuczeń, 
podobnie jak na Porzecz-
kowej. Niedawno pisaliśmy, 
że ulica Karwowska zyskała 
nową nawierzchnię asfalto-
wą. Położono ją na odcinku 
między ulicami Radiową i 
Gawłowską. Boczny odcinek 
Karwowskiej, dochodzący 

do granic miasta, utwardzo-
no tłuczniem. Mieszkańcy 
dzielnicy przyznają, że dro-
gi w tym rejonie miasta zna-
cząco zmieniły wygląd.

Pisząc o wykonaniu na-
kładki asfaltowej na Kar-
wowskiej, co pozwoliło po-
łączyć ją z ul. Lazurową i 
Rumiankową, sugerowali-
śmy, że będzie to dla ZKM 
impulsem do uruchomienia 
linii autobusowej na osiedle 
Karwowo. Ostatnio mówił 
o tym na antenie radia Fama 
radny z tego terenu Sylwester 
Zdzieszyński.

- Już wcześniej prowa-
dzone były na ten temat roz-
mowy z dyrektorem ZKM 
Krzysztofem Sieczkowskim. 
Warunkiem było położenie 

asfaltu, tak aby mogły tam 
dojechać autobusy komuni-
kacji miejskiej. Istnieje duża 
szansa, że tak się właśnie sta-
nie od 1 września - powie-
dział nam radny. 

Zamiar uruchomienia 
linii autobusowej do Kar-
wowa potwierdza dyrektor 
ZKM. - W tym celu trzeba 
będzie zmodyfi kować roz-
kład jazdy linii 3 i 3A, które 
zjadą z trasy głównej i wjadą 
w osiedle Karwowo, a kon-
kretnie na ul. Rumiankową - 
twierdzi dyrektor Sieczkow-
ski. - Często podkreślam, że 
chciałbym, aby komunika-
cja miejska docierała do jak 
największej liczby miesz-
kańców Sochaczewa. Tylko 
do tego potrzebne są asfalto-

we drogi. Karwowo już takie 
ma, więc nic nie stoi na prze-
szkodzie, żeby zaczęły tam 
jeździć autobusy. 

W przypadku Karwowa 
powstaną dwa nowe przy-
stanki przy ul. Rumianko-
wej. Oznacza to, że miesz-
kańcy nie będą musieli 
docierać do ul. Gawłow-
skiej, żeby wsiąść do autobu-
su miejskiego. To duże uła-
twienie także dla uczniów 
dojeżdżających do różnych 
szkół, zwłaszcza zimą.

Sprawa komunikacji au-
tobusowej w Karwowie wy-
daje się już przesądzona. 
Wrócimy do tematu, kiedy 
zapadną ostateczne decy-
zje. (pab)

Karwowo z komunikacją miejską

Skatepark do remontu
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W dniu zakończenia roku 
szkolnego gimnazjaliści wraz 
ze świadectwem otrzymali 
wyniki testu sprawdzające-
go wiedzę zdobytą podczas 
trzech lat edukacji. W Socha-
czewie przystąpiło do niego 
ponad 300 uczniów z czterech 
placówek. 

Podczas trzydniowych 
zmagań uczniowie mieli do 
rozwiązania pięć (sześć w 
przypadku języka obcego 
rozszerzonego) arkuszy eg-
zaminacyjnych. Pierwszego 
dnia odbyła się część huma-
nistyczna, składająca się z ję-
zyka polskiego oraz historii 
i wiedzy o społeczeństwie. 
Następnego dnia czekały ich 
kolejne dwa zestawy zadań, z 
matematyki i przedmiotów 
przyrodniczych (biologia, 

chemia, fi zyka, geografi a). 
Część trzecia to nowożytny 
język obcy, który uczniowie 
mogli zdawać na poziomie 
podstawowym, albo na po-
ziomie podstawowym i roz-
szerzonym.

W Gimnazjum nr 1 zda-
wało 126 uczniów, w Gim-
nazjum nr 2 test pisało 103, 

w chodakowskiej „trójce” - 
74. Tylko dwie osoby w So-
chaczewie skorzystały ze 
zwolnienia z egzaminu. Byli 
to laureaci konkursów geo-
grafi cznych. Wśród języków 
obcych zdecydowanie do-
minował angielski. W „je-
dynce” tylko piątka zda-
jących zdecydowała się na 

niemiecki; w Gimnazjum 
nr 2 dziewięciu uczniów 
sprawdziło się z języka ro-
syjskiego.

W „jedynce” do pisa-
nia testu kończącego szkołę 
przystąpili wszyscy ucznio-
wie z pięciu klas. Jak twier-
dzi dyrektor gimnazjum, 
Małgorzata Gorgis, wyni-
ki są znacznie lepsze niż w 
ubiegłych latach. - Szcze-
gólnie średnia liczba zdo-
bytych punktów wzrosła w 
części z języka polskiego. Z 
egzaminu gimnazjalnego 
54 uczniów ze wszystkich 
części zdobyło zbiorczo po-
wyżej 80 proc. możliwych 
punktów, z czego aż dwu-
dziestka absolwentów mia-
ła 90 proc. i więcej - powie-
działa nam dyrektor.

Jak co roku najlepiej 
egzamin napisali ucznio-

wie gimnazjum powiato-
wego. Przystąpiły do niego 
62 osoby. Dyrektor Dariusz 
Miłkowski twierdzi, że test 
wyszedł najlepiej w histo-
rii szkoły. Wielu uczniów z 
poszczególnych części egza-
minu zdobyło maksymalną 
liczbę punktów, a średnia 
szkoły znacznie przewyższa 
osiągnięcia gimnazjalistów 
z całego powiatu i woje-
wództwa. Najlepiej obrazują 
to wyniki z części matema-
tycznej, w której gimnazja-
liści z „Chopina” zdobyli 81 
proc., podczas gdy średnia 
w województwie mazowiec-
kim wyniosła 50 proc. 

Średnie punktowe w po-
wiecie sochaczewskim z po-
szczególnych części to: język 
polski - 68 proc.; historia i 
wos - 56,6 proc.; matema-
tyka 45 proc.; przedmioty 

przyrodnicze - 50,3 proc.; 
język angielski na poziomie 
podstawowym - 65,2 proc. 
Niestety pod tym względem 
nadal jesteśmy nieznacznie 
poniżej średniej wojewódz-
kiej. 

W gminach najlepiej eg-
zamin napisali gimnazja-
liści z Teresina; najgorzej 
wypadł w Gimnazjum w 
Brochowie. Patrząc na sta-
tystki, trzeba jednak wziąć 
pod uwagę liczbę uczniów 
w poszczególnych szkołach. 

Liczba zdobytych punk-
tów na sprawdzianie nie 
ma wpływu na ukończenie 
szkoły. Ma natomiast zna-
czenie w przypadku rekru-
tacji do szkoły średniej. Im 
lepsze wyniki, tym więk-
sza szansa na dostanie się 
do wybranej przez ucznia 
szkoły.

Gimnazjaliści lepiej, ale nadal poniżej średniej wojewódzkiej

W Gimnazjum nr 1 test wypadł lepiej niż w zeszłym roku

Maciej Frankowski

Zmagania maturalne rozpoczę-
ły się 5 maja od egzaminu pi-
semnego z języka polskiego. 
Oprócz tego absolwenci szkół 
średnich musieli jeszcze obo-
wiązkowo zdawać matematykę 
i jeden z języków obcych. Tutaj 
tradycyjnie najczęściej wybiera-
no angielski, drugi w kolejności 
był język niemiecki. Tylko nie-
liczni zdecydowali się na inne 
obce języki nowożytne. Do tego 
każdy z maturzystów mógł za-
deklarować przystąpienie do 
maksimum sześciu egzaminów 
dodatkowych, na poziomie pod-
stawowym lub rozszerzonym. 
Najczęściej wybierano geografi e, 
biologię i wiedzę o społeczeń-
stwie. Żeby zdać maturę, trze-
ba było każdy egzamin (także 
ustny) zaliczyć na minimum 30 
proc. możliwych punktów.

Średnie ogólnopolskie wy-
niki z przedmiotów obowiąz-
kowych, pisanych na poziomie 

podstawowym, to: język pol-
ski - 49,9 proc., matematyka - 
43,6 proc., język angielski - 60,6 
proc., język niemiecki 60,8 proc. 
Niezmiennie największy odse-
tek egzaminów zakończonych 
sukcesem miał miejsce w lice-
ach ogólnokształcących. Słabiej 
było w technikach i liceach pro-
fi lowanych. Fatalnie tegorocz-
na matura wypadła w szko-
łach uzupełniających, gdzie zdał 
średnio co siódmy przystępujący 
do egzaminu dojrzałości. 

W Sochaczewie, jak co roku, 
najlepiej poradzili sobie absol-
wenci Liceum Ogólnokształ-

cącego im. Fryderyka Cho-

pina. Z grona 169 uczniów, 
którzy przystępowali do egza-
minów, nie powiodło się tyl-
ko dwójce abiturientów. W oby-
dwu przypadkach zgubna 
okazała się matematyka. Jed-
nakże - jak poinformował nas 
dyrektor „Chopina” Dariusz 
Miłkowski - całościowe wyniki 
szkoły są imponujące i znacznie 

przewyższają średnią powiato-
wą i wojewódzką. Z przedmio-
tów obowiązkowych na pozio-
mie podstawowym uczniowie 
ogólniaka zdobyli: język polski - 
62 proc.; matematyka - 71 proc.; 
język angielski - 88 proc.; język 
niemiecki - 93 proc.  

W chodakowskim Zespo-

le Szkół im. Jarosława Iwasz-

kiewicza z grona 55 licealistów, 
którzy przystąpili do matury, 
na sierpniową poprawkę musi 
się przygotować 16; dwójka abi-
turientów „oblała”. W techni-
kum z kolei, gdzie maturę pi-
sało 35 osób, nie zdało czterech 
uczniów, a do poprawek przystą-
pi siedmiu absolwentów. Tutaj, 
podobnie jak w innych szkołach, 
głównym powodem niepowo-
dzeń była matematyka.

Poniżej ogólnopolskiej 
średniej pod względem zdawal-
ności uplasował się w tym roku 
Zespół Szkół Rolniczego Cen-

trum Kształcenia Ustawiczne-

go, czyli tzw. „Ogrodnik”. Spo-
śród 166 zdających (111 liceum 
i 55 technikum), powiodło się 
tylko setce absolwentów - 40 
proc. oblało. Jak poinformo-
wała nas wicedyrektor Elżbieta 
Kropiak, największe problemy 
sprawiła oczywiście matema-
tyka. Także nie wszyscy zda-
li z języków - angielski zaliczy-
ło 92 proc., niemiecki 95 proc. 
Dwudziestu uczniów nie zda-
ło z więcej niż jednego przed-
miotu, 46 maturzystów spró-
buje ponownie swoich sił na 
egzaminach poprawkowych w 
sierpniu.

Słabo też wypadł Zespół 

Szkół Centrum Kształcenia 

Praktycznego. Chociaż absol-
wenci tej szkoły nie wymiękli 
(nie podeszła do matury tylko 
jedna osoba z LO i osiem z tech-
nikum), to wyniki są zdecydo-
wanie poniżej oczekiwań. Do 
egzaminu dojrzałości w „osiem-
dziesiątce” przystąpiło 46 absol-
wentów liceum ogólnokształ-
cącego, z czego zdała zaledwie 
połowa. Prawie wszyscy „obla-
ni” nie przekroczyli 30-procen-
towego progu z matematyki, 
przez co czekają ich sierpniowe 
poprawki. Jeszcze słabiej wypa-
dły klasy technikum. Spośród 
103 absolwentów odsetek zda-
walności wyniósł 40 proc., przy 
czym tylko połowie z nich bę-
dzie przysługiwała poprawka.

Jeszcze gorzej poszło w Ze-

spole Szkół im. Prymasa Ty-

siąclecia Stefana Kardyna-

ła Wyszyńskiego w Teresinie. 
Spośród 83 tegorocznych absol-
wentów z LO i technikum, tylko 
57 zdecydowało się na podejście 
do egzaminu maturalnego. Zda-
ły go zaledwie 32 osoby, czyli 56 
proc. przystępujących. 

Zupełnie odmiennie sytu-
acja przedstawia się w Prywat-

nym Liceum Ogólnokształ-

cącym Sióstr Niepokalanek w 

Szymanowie. Tutaj do matu-
ry przystąpiły wszystkie dziew-
częta, które ukończyły ostatnią 
klasę, czyli 13 uczennic i wszyst-
kie zdały. Jak nas poinformowa-
no w szkole, matura poszła ab-
solwentkom znakomicie, kilka z 
nich zdobyło maksymalną licz-
bę punktów z poszczególnych 
przedmiotów.

Wyniki uzyskane na matu-
rze są podstawą przy rekrutacji 
na studia. Osoby,  które nie zda-
ły egzaminu tylko z jednego z 
obowiązkowych przedmiotów, 
mogą przystąpić do poprawki w 
sierpniu. Stanowią one 19 proc. 
tegorocznych maturzystów w 
całej Polsce. Ci, którzy nie zali-
czyli dwóch lub więcej przed-
miotów, do matury mogą po-
nownie podchodzić w kolejnej 
sesji egzaminacyjnej w styczniu. 

Matematyka pokonała maturzystów
27 czerwca absolwenci szkół średnich 
poznali wyniki matur. Aż 29 proc. 
tegorocznych abiturientów w całej Polsce 
oblało egzamin dojrzałości. Dla co czwartego 
zdającego zgubna okazała się matematyka. 
Sprawdziliśmy, jak zdawalność wyglądała w 
powiecie sochaczewskim, w którym do matury 
przystąpiło ponad 700 osób.

Co czwarty tegoroczny maturzysta nie zaliczył matematyki
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USŁUGI
  Vertal- żaluzje  - werticale
-rolety materiałowe
-rolety antywłamaniowe, 
moskitiery.
Producent, montaż, VAT, 
tel. 602-736-692, 
512-342-751.

ZS-1

  Złomowanie pojazdów, 
zaświadczenia, odbiór, 
gotówka, 
tel. 46 861-94-66.

ZS-2

  „VIDEOCOLOR” WI-
DEOFILMOWANIE, HD, 
FOTOGRAFOWANIE, 
WESELA, PLENERY, 
TEL. 501-350-075.

ZS-3 B,D

  Usługi hydrauliczne 
kompleksowo. 
Nowoczesne technologie, 
przyłącza 
wodno-kanalizacyjne, 
wykopy mini koparką. 
Konkurencyjne ceny. 
Zapraszam - Zakład  
Instalacji Sanitarnych, 
tel. 601-154-847.

ZS-9

  Pranie dywanów
 i tapicerek, 
tel. 608-582-751, 
46 863-57-55.

ZS-11 B,R

  ROLETY, ŻALUZJE, 
VERTICALE, MOSKI-
TIERY, MARKIZY, 
REFLEKSOLE. DARMAR 
Sochaczew, ul. Kocha-
nowskiego 60 („Merkury”). 
Największy wybór! 
Najniższe ceny! 
www.darmar-sochaczew.pl 
tel. 46 862-86-07, 
602-459-904.

ZS-15

  Naprawa RTV, AGD, 
elektronarzędzia, 
Wojska Polskiego 42 A, 
tel. 602-623-007.

ZS-19

  Wylewki agregatem, 
tel. 511-440-509.

ZS-29 R,B

  Zakład usługowy 
Wojenka, układanie 
glazury, terakoty, 
kominki, docieplenia, 
wykończenia wnętrz. 
Solidnie, 
tel. 604-166-988.

ZS-62 B

  AGD lodówki, 
tel. 601-344-139.

ZS-73

  Cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 666-088-518.

ZS-85

  Docieplanie budynków, 
tel. 603-980-459.

ZS-164

  Kompleksowe wykań-
czanie wnętrz. Układanie 
i cyklinowanie podłóg. 
Kominki i ogrodzenia 
z klinkieru, 
tel. 603-980-459.

ZS-165

  Dachy 
- krycie papą
 i izolacje tarasów, 
tel. 783-680-749.

ZS-298

  Dachy kryjemy blachą, 
papą, ocieplanie budyn-
ków, podbitki, 
tel. 604-182-211.

ZS-308

  Glazura terakota, remonty, 
solidnie, 
tel. 602-670-035.

ZS-371

  Usługi hydrauliczne, 
tel. 662-480-962.

ZS-402 R

  Rozdrabnianie gałęzi 
rębakiem, 
wycinka zakrzaczeń, 
tel. 667-732-751.

ZS-430

  Naprawa automatycznych 
skrzyń biegów, 
Piotr Michalak, 
tel. 501-461-936.

ZS-487

  Wywóz szamba, 
tel. 664-627-946.

ZS-571 B

  Serwis AGD, naprawa 
pralek, zmywarek, 
piekarników, kuchni 
elektrycznych, 
tel. 667-601-900.

ZS-623

  Koszenie trawy, 
tel. 600-440-356.

ZS-634

  Wykonywanie przyłączy 
kanalizacyjnych, przy-
domowe oczyszczalnie 
tanio i profesjonalnie, 
tel. 609-195-197.

ZS-649 B

  Produkcja ogrodzeń 
betonowych i kręgów, 
montaż ogrodzeń, 
tel. 602-237-335.

ZS-652

  Więźby dachowe, altany, 
domy drewniane, 
tel. 692-573-018.

ZS-654

  Stolarnia, schody, drzwi, 
okna, drewniane podłogi, 
tel. 692-573-018.

ZS-655

  Schody, wyrób, montaż, 
tel. 730-219-222.

ZS-671 B

  Usługi minikoparką, 
tel. 502-274-771

ZS-674

  Cyklinowanie, układanie 
parkietu, 
tel. 501-249-461.

ZS-680

NIERUCHOMOŚCI
  Kwatery pracownicze, 
tel. 602-762-527, 
606-989-590.

ZS-16 B

  Sprzedam działkę 
budowlaną 1270 m2 

w Chodakowie, 
tel. 783-066-759.

ZS-555

  Sprzedam mieszkanie 
45,21 m2, ul. Żeromskiego 
39A, III p. 
Cena do negocjacji, 
tel. 512-348-745.

ZS-569

  Do wynajęcia działka 
7500 m2, Sochaczew,
ul. Towarowa, róg Licealnej, 
tel. 501-044-546.

ZS-570 B

  Magazyn 50 m2, 
w centrum Sochaczewa, 
tanio wynajmę, 
tel. 604-970-401.

ZS-575

  Sprzedam działki 
budowlane 1300 m2 oraz 
1500 m2 w Sochaczewie. 
Dostęp do wszystkich 
mediów, 
tel. 699-629-862 po 20.00.

ZS-577

  Sprzedam lub zamienię 
mieszkanie na mniejsze 
M-4, 63 m2 

ul. Wojska Polskiego, 
tel. 46 862-60-93.

ZS-596

  Sprzedam dom 85 m2, 
działka 1000 m2 k/szkoły 
w Żukowie . 
Cena do uzgodnienia, 
tel. 609-160-293.

ZS-597

  Wynajmę kawalerkę
 z aneksem kuchennym, 
umeblowana, I piętro, 
al. 600-lecia 5, 
tel. 668-783-403.

ZS-603

  Działka rolno-budowlana 
4 827 m2  w całości 
sprzedam, Sochaczew na 
tyłach os. Victoria, 
tel. 668-916-116, 
ważne do sierpnia.

ZS-604

  Sprzedam działkę 
o pow. 0,4848 m2, 
Zakrzew, 
gm. Nowa Sucha, 
tel. 604-713-510.

ZS-606

  Tanio sprzedam mieszka-
nie 37,20 m2 

(dwa pokoje), 
ul Staszica 52A, 
tel. 885-712-142.

ZS-609

  Wynajmę lokal użytkowy 
ok. 120 m2, w centrum 
Sochaczewa, na 
działalność handlową, 
usługową, centrum 
fi tness lub dyskotekę, 
tel. 505-191-999.

ZS-611 R,B

OGŁOSZENIA
DROBNE

Kancelaria Nieruchomości Wiesław Krześniak
sprzeda po okazyjnych cenach działki w miejscowościach

Regulowanie stanów prawnych nieruchomości  Doradztwo na rynku nieruchomości
Bliższe informacje uzyskają Państwo na stronie internetowej kancelarii www.knwk.pl
lub pod nr. telefonu 606 887 650

- Adamowa Góra, gm. Młodzieszyn
- Orłów, Białynin Nowy, gm. Nowa Sucha
- Kolonia Bolimowska, gm. Bolimów
- Stare Budy, gm. Młodzieszyn
- działki budowlane w miejscowości Żukówka, 
   i Altanka, gm. Sochaczew

- budynki mieszkalne na terenie gm. Nowa Sucha 
   oraz Sochaczew

- lokale mieszkalne oraz lokale usługowe 
   w Sochaczewie

- lokal i mieszkania w Sochaczewie ul. Pocztowa

 UKŁADANIE 
KOSTKI BRUKOWEJ

 WYNAJEM 
MASZYN 

DO UKŁADANIA


604 66 55 92
668 80 81 89
(46) 863 38 16

Instalacje
elektryczne

 usuwanie awarii 

 domy 

jednorodzinne i obiekty.

Tanio i solidnie 
tel. 534304308

ZS-66

Instalacje 
hydrauliczne

 kotłownie c.o., 
usuwanie awarii: domy 
jednorodzinne i obiekty. 

Tanio i solidnie 

tel. 534-304-308
ZS-67

  Sprzedam działki 
budowlane (media) 
w Kozłowie Biskupim, 
blisko stacji PKP Kornelin, 
tel. 788-236-586.

ZS-620

  Sprzedam dom, osiedle 
Karwowo, 
tel. 534-002-259.

ZS-621

  Wynajmę mieszkanie, 
2 pokojowe , Senatorska, 
Sochaczew, 
tel. 502-702-485, 
po remoncie.

ZS-622

  Sprzedam dom parterowy 
na działce 700 m2, 
Sochaczew, 
tel. 506-097-936, 
600-229-025.

ZS-624

  Tanio sprzedam M-3, 
47,9 m2, IV piętro, w 
centrum Sochaczewa, 
tel. 609-765-289, 
667-018-885.

ZS-625

  Sprzedam nowy dom, 
stan surowy otwarty, 
bud. 2010 r., 
na działce 840 m2 

ogrodzonej 150 m, oraz 
2 garaże 42 m2, Kozłów 
Biskupi. 
Do stacji Kornelin 300 m, 
do trasy skierniewickiej 
400 m. Cena 
do uzgodnienia, 
tel. 664-052-912.

ZS-631

  Sprzedam działki 
budowlane 800 m2 

w Żukowie. Cena atrakcyj-
na do uzgodnienia, 
tel. 606-265-164.

ZS-632

  Sprzedam mieszkanie 
48,7 m2, 2 pokoje, parter, 
os. Żeromskiego, 
tel. 608-570-180.

ZS-646

  Sprzedam mieszkanie 
49 m2, M3, z piwnicą, 
balkonem, III piętro, 
ul. Piłsudskiego, 
tel. 663-561-859, 
508-199-979.

ZS-648

  Sprzedam działki 
budowlane 1200 m2 

i 3000 m2 w Sochaczewie, 
tel. 509-732-616.

ZS-650

  Sprzedam działki 
budowlane w Żukowie, 
po 1100 m2, 
tel. 604-564-269.

ZS-651
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  Sprzedam 
lub zamienię na mniejsze 
mieszkanie 63 m2, 
parter, centrum, 
tel. 883-414-330.

ZS-656

  Do wynajęcia mieszkanie 
2-pokojowe, przy 
ul. Grunwaldzkiej, 
niedrogo, 
tel. 795-242-685.

ZS-666

  Sprzedam 2 działki 
budowlane, 
Kuznocin Górny - So-
chaczew, przy drodze 
asfaltowej,
 2 km od mostu, wszystkie 
media, cicha, 
spokojna okolica, 
tel. 609-261-389.

ZS-667

  Sprzedam mieszkanie, 
59 m2, I p., ul. Targowa, 
tel. 880-354-374.

ZS-668

  Sprzedam dom 
na działce 1240 m2, 
tel. 46 863-36-02.

ZS-669

  Posiadam do wynajęcia 
mieszkanie, 37 m2, 
na ul. Senatorskiej, 
tel. 502-702-485.

ZS-672

  Do wynajęcia umeblowa-
ne mieszkanie, 50 m2, 
w centrum Sochaczewa, 
tel. 46 862-49-02.

ZS-673

  Sprzedam działkę 
1900 m2, w Sochaczewie, 
tel. 502-271-873.

ZS-675

  Sprzedam mieszkanie 
37 m2, 2 pokoje z kuchnią 
w Sochaczewie, ul. 
Żeromskiego 15, zadbane, 
tel. 796-566-442.

ZS-678

  Sprzedam działkę 
rekreacyjną
 nad Utratą, 450 m2,
 tel. 796-566-442.

ZS-679

  Do wynajęcia 
mieszkanie, 
tel. 668-063-702.

ZS-681

  Do wynajęcia pokój
 z kuchnią, 
tel. 798-689-975.

ZS-682

  Do wynajęcia kwatera, 
tel. 500-741-936.

ZS-683

  Do wynajęcia domek, 
tel. 507-973-226.

ZS-684

ZDROWIE
  Centrum Stomatologiczne 
„Eldent”, ul. 15 Sierpnia 1, 
862-50-61, pon.-pt. 9-19, 
sob. 9-12. Ortodoncja, 
protetyka estetyczna, 
chirurgia stomatologiczna. 
Pełny zakres usług. 

ZS-4

  Lekarz 
specjalista dermatolog 
Ewa Brochocka-Zega-
dło. Gabinet prywatny 
Sochaczew, 
ul. Trojanowska 20, 
Tel. 691-513-051.

ZS-12 B

  Pensjonat „Pod 
Wierzbami” w Ładach, 
k/Iłowa zaprasza na 
turnusy rehabilitacyjne 
i leczenie poszpitalne 
pod opieką kardiologa. 
Możliwość dofi nansowania 
z PFRON-u 
www.podwierzbami.com, 
tel. 24 277-40-71 
601-803-830.

ZS-20

  Prywatny Gabinet 
Psychologiczny - Joanna 
Rojek. Psycholog. Certyfi -
kowany psychoterapeuta. 
Diagnoza psychologiczna, 
psychoterapia - dorośli, 
młodzież, dzieci. Zapisy 
pod nr. tel. 608-349-658. 
Sochaczew, ul. Wąska 7.

ZS-22

PRACA
  Zatrudnimy dyspozycyjną 
sekretarkę, do pracy w 
szkołach zaocznych, 
najchętniej tegoroczną 
absolwentkę szkoły śred. 
z dobrą znajomością 
obsługi komputera. Oferty 
przesyłać listownie na 
adres: Zakład Szkolenia 
Zawodowego, ul. 
Warszawska 35, 96-500 
Sochaczew.

ZS-545

  Firma w Czosnowie 
zatrudni frezera i tokarza 
CNC, tel. 504-037-224, 
e-mail: m.walicki@
cft-precyzja.pl

ZS-593 B

  Firma w Czosnowie 
zatrudni: ślusarza, 
spawacza, frezera, 
tokarza, 
tel. 504-037-224, e-mail: 
m.walicki@cft-precyzja.pl

ZS-594 B

  Firma sprzątająca 
zatrudni 
pracowników 
do serwisu sprzątającego. 
Praca w Teresinie, 
tel. 510-272-943, 
509-182-626 lub
 22-751-98-63.

ZS-640

  Firma transportowa 
zatrudni kierowców C+E 
bez doświadczenia, 
tel. 797-301-173.

ZS-663

  Zatrudnię
 kierowców C+E na trasy 
do Hiszpanii, Włoch lub 
przerzuty po UE. Wysokie 
zarobki, 
tel. 513-040-063.

ZS-664

  Zatrudnię 
młodego mężczyznę, 
absolwenta, do sprzedaży 
farb, ze znajomością 
komputera, 
tel. 601-980-028 
do godz. 17.00.

ZS-676

NAUKA
  Niemiecki, 
angielski, 
tel. 606-702-478.

ZS-511

FINANSE
  Chwilówka 
z dojazdem do klienta, 
tel. 504-228-936.

ZS-266 R

RÓŻNE
  Chcesz zarobić? 
Sprzedaj złom, 
makulaturę, 
tworzywa sztuczne. 
Łazy 73, 
tel. 535-801-008

ZS-224

OGŁOSZENIA

Kupon dla szukających pracy
Imię: ....................................................................................................
Nazwisko: ..........................................................................................
Treść: ..................................................................................................
...............................................................................................................
Tel:........................................................................................................

PODEJMĘ PRACĘ
 Rencistka, dyspozycyjna, uczciwa, w średnim wieku podejmie 
pracę w sklepie, w gastronomii, opieka, stróżowanie, itp., 
tel. 669-829-964

Zawsze 

aktualne 

informacje

WWW.ZIEMIA-

SOCHACZEWSKA.PL

LARYNGOLOG
ALERGOLOG

Dr hab. n. med. 
Andrzej Wojdas

■ Konsultacje i porady
■ Badania endoskopowe
    krtani, nosa i zatok
■ Tympanometria
■ Echografia zatok
■ Testy i odczulanie alergii
■ Spirometria

Sochaczew
ul. Żeromskiego 41 A lok. 22

(NZOZ ,,Almed” I piętro)

Przyjęcia
we wtorki i piątki 17 - 20.

Zapisy

46 862-88-92, 
501-44-03-22

KOMPLEKSOWA 
REHABILITACJA 

MEDYCZNA
Sławomir Wojdas

 usprawnianie funkcjonalne 
   metoda PNF
 rehabilitacja neurologiczna 
   i ortopedyczna
 terapia manualna
 masaż leczniczy 
   (segmentalny)
 rozciąganie 
   i autorozciąganie mięśni
 gimnastyka korekcyjna
 Kinesiotaping 
   oraz plastrowanie sztywne

Dojazd do domu
Sochaczew i okolice

Kontakt:

tel. 536-965-706
ZS-6

 rozliczenia roczne - PIT
 księgowość fundacji i stowarzyszeń
 rozliczenie płacowe i ZUS
 doradztwo podatkowe
 wyliczenie zwrotu VAT
 od materiałów budowlanych

pn - pt      8-19
sob    12-19

NZOZ Przychodnia Specjalistyczna

świadczenia również 
w ramach NFZ 
w Poradniach

● Okulistyczna,
   badanie pola widzenia
● Laryngologiczna, 
   badanie słuchu
● Ginekologiczna,
   leczenie nadżerek,
   cytologia, wkładki
● Urologiczna, urofl ometria
● Dermatologiczna,
   badanie i leczenie znamion

oraz pozostałe w Poradniach:
● Ortopedyczna, USG
● Kardiologiczna,
   EKG, ECHO
● Alergologiczna, testy,
   spirometria, 
● USG - Doppler,
   jamy brzusznej,
   tarczycy węzłów chłonnych,
   urologiczne,
   ginekologiczne,
   ECHO serca, ortopedyczne
● Reumatologiczna
● Gastrologiczna
● Neurologiczna
● Endokrynologiczna
● Diabetologiczna
● Chirurgia ogólna
   i naczyniowa

Ul. Piłsudskiego 16/2A 
(budynek 

JW. Construction)
Rejestracja: 

46 880-70-70 
lub 46 880-70-71

508-351-528

Giełda Pracy
Powiatowy Urząd Pracy w Sochaczewie 

(tel. 46 862-33-93 w. 148 i 149)

Doradca klienta, administrator stanów magazynowych, spe-
dytor, instruktor nauki jazdy, pracownik przyjmowania zakładów, 
sprzedawca-projektant, pomoc kuchenna, kucharz, pracownik re-
stauracji, sprzątaczka, operator wózka widłowego, magazynier, 
pomocnik operatora maszyn, pomocnik mechanika, pracownik 
magazynowy, pracownik gospodarczy, pracownik produkcji, pra-
cownik ochrony, monter instalacji sanitarnej, stolarz budowlany, 
blacharz-dekarz, glazurnik, malarz, murarz, kierowca z prawem 
jazdy kat. B, C+E, ślusarz, spawacz, monter systemów ociepleń.

  Sprzedam: Nową 
cegłę kratówkę DZ-9 cm, 
Plecewice. Kompletny 
sprawny piec c.o. olejowy 
55 kV i 4 pojemniki na olej 
o poj. 1000 l, niedrogo, 
tel. 604-262-621.

ZS-665

  Sprzedam agregat 
prądotwórczy, 
jednofazowy 2,5 kW, 
tel. 790-665-004.

ZS-670

  Sprzedam: * Tanio 
materac do masażu, 
przy bólach kręgosłupa, 

rwie kulszowej, chorobie 
stawów itp.. Materac 
jest marki niemieckiej 
„Bamboo”. * Zestaw 
przeciwodleżynowy 
zmiennociśnieniowy 
z pompą i podkładem 
bąbelkowym „Protector I”
 za 150 zł. * Kuchenkę 
gazową dwupalnikową 
i dużą butlę za 100 zł. * 
Komplet pościeli wełnianej 
modnej 2 poduszki 1000 
zł, kołdra dwuosobowa - 
2000 zł, materac - 1000 zł. 
Tel. 786-978-700 po 17.00 

ZS-677
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NASZE DZIECI
urodzone w szpitalu od 30 czerwca do 4 lipca

Jak co roku zespół taneczny Abstrakt 
zakończył sezon uczestnictwem w 
prestiżowych zawodach międzynaro-
dowych. W tym roku był to odbywający 
się w Budapeszcie PUCHAR EUROPY. 

Do kadry narodowej należało 55 osób z 
sochaczewskiego klubu. Tancerze przez trzy 
dni współzawodniczyli w stylach: disco dan-
ce, disco freestyle, dance show, modern oraz 
jazz, prezentując solówki, duety, mini forma-
cje i formacje. Trzydniowe zawody były bar-
dzo ekscytujące. Co roku obserwować mo-
żemy coraz lepsze umiejętności taneczne, 
akrobatyczne oraz aktorskie naszych zawod-

ników. Na parkiecie widać nie tylko staran-
nie przygotowaną choreografię i ogrom wło-
żonej pracy, ale także niezwykłą pasję i miłość 
do tańca.  Konkurencja była duża, ale i tym 
razem się udało.  Podopieczni Moniki Osiec-
kiej-Jaworskiej i Celiny Osieckiej wrócili do 
Sochaczewa z 17 złotymi, 14 srebrnymi i  7 
brązowymi pucharami.  

Wyjazd nie byłby możliwy, gdyby nie 
pomoc sponsorów i w tym miejscu chcemy 
podziękować za pomoc burmistrzowi Pio-
trowi Osieckiemu, dyrektor MOK Halinie 
Pędziejewskiej,  Delikatesom Centrum So-
chaczew oraz rodzicom naszych tancerzy.

Puchar Europy dla Abstraktu

W minioną niedzielę 
rozpoczął się cykl imprez 
pod wspólną nazwą 
Sochaczewskie Lato. 
Pierwsza jego odsłona  
na placu Kościuszki 
odbyła się w deszczu.

Tym razem w role prowadzą-
cych wcieliły się Jolanta Kaw-
czyńska i Anna Sobkowicz, a 
ofi cjalnego otwarcia dokona-
ły Agata Kalińska oraz Halina 
Pędziejewska. Muzyka sączyła 
się z głośników, można było po-
dziwiać obrazy sochaczewskich 
malarzy lub pojeździć na sy-
mulatorze. Pod sceną ratownicy 
uczyli, jak udzielić pierwszej po-
mocy, a w Oknie Sztuki tworzył 
swoje dzieło Chlebo.

Trener koszykówki Adam 
Hilchen namawiał do gry w pi-
terbasket, a jego podopieczni 
prezentowali, na czym „zabawa” 
polega. Konkurencją dla kozło-
wanej piłki okazała się prezen-
tacja Gymme Fitness Club. Fani 
zdrowego stylu życia ostro ćwi-
czyli, nie przestając nawet pod-
czas ulewnego deszczu. Podsu-
mowaniem imprezy był występ 
zespołu � e Rootless. Łatwo 
wpadająca w ucho muzyka lek-
ko rozkołysała publiczność.

Wróćmy jeszcze na chwi-
lę do twórcy street artu. Chlebo 
w swoim dziele zawarł pewien 
bardzo ważny podczas wakacji 
przekaz. Odnosi się on do bez-
piecznej jazdy. Oby każdy wy-
jazd na urlop kończył się szczę-
śliwym powrotem do domu. 
Następna odsłona Sochaczew-
skiego Lata za dwa tygodnie. 
Tym razem na podzamczu poja-
wią się historyczne postacie, być 
może nawet na koniach, a w ru-
inach, ponoć z księżniczkami, 
ma tańczyć sochaczewski Wi-
king - Krzysztof Buczyński.  (et)

Wystartowało 
Sochaczewskie Lato 

Nawet deszcz nie przeszkodził w ćwiczeniach członkom „Gymme”

Chlebo i jego dzieło

F
O

T
. 

E
T

23 czerwca w Miejskiej Bi-
bliotece Publicznej w So-
chaczewie odbyło się spo-
tkanie z trenerem wellness 
Katarzyną Żuk. Podczas 
wykładu pt. „Jaki jest mój 
wiek biologiczny” mogli-
śmy usłyszeć m.in. o se-
kretach zdrowego stylu ży-
cia, najnowszych badaniach 
szwajcarskich naukowców 

odnośnie wpływu diety na 
spowalnianie procesu sta-
rzenia się oraz w jaki sposób 
zapobiegać otyłości. 

Każdy uczestnik po-
niedziałkowego spotkania
otrzymał bezpłatny test 
Wellness do zrealizowania 
w sochaczewskim Klubie 
Zdrowia&Formy. (Mak)

O zdrowym stylu 
życia w bibliotece 

JAKUB CHYŁEK
Kuba to pierwsze dziecko Magdaleny 

i Daniela Chyłek z miejscowości Kościel-
na Góra, gm. Nowa Sucha. Urodzony w 
poniedziałek, 30 czerwca 2014 r. o godz. 
2.45. Waga 3,450 kg. Wzrost 54 cm.
NATALIA ROSIECKA

Natalia to druga córka Justyny i Mi-
chała Rosieckich z miejscowości Konary, 
gm. Brochów. Urodzona w poniedziałek, 
30 czerwca 2014 r. o godz. 12.25. Waga 
3,410 kg. Wzrost 53 cm.

MICHAŁ MAJOREK
Michał to drugi syn Agaty i Roberta 

Majorek z miejscowości Ćmiszew Parcel, 
gm. Rybno. Urodzony w poniedziałek, 30 
czerwca 2014 r. o godz. 15.15. Waga 3,900 
kg. Wzrost 53 cm.
HANNA AUGUSTYNIAK

Hania to pierwsze dziecko Iwony i 
Roberta Augustyniak z Grodziska Ma-
zowieckiego. Urodzona we wtorek, 1 lip-
ca 2014 r. o godz. 9.50. Waga 3,400 kg. 
Wzrost 56 cm.
ANTONI BIAŁKOWSKI

Antoś to pierwsze dziecko Patrycji i 
Kamila Białkowskich z miejscowości Ka-
zimierów, gm. Sochaczew. Urodzony we 
wtorek, 1 lipca 2014 r. o godz. 12.35. Waga 
4,030 kg. Wzrost 57 cm.

HANNA KORDASIŃSKA
Hania to pierwsze dziecko Martyny 

i Daniela Kordasińskich z Sochaczewa. 
Urodzona w czwartek, 3 lipca 2014 r. o 
godz. 0.07. Waga 3,820 kg. Wzrost 52 cm.

ZOFIA OKONIEWSKA
Zosia to trzecie dziecko Ireny i Danie-

la Okoniewskich z Czerwonki Parcel. Uro-
dzona w czwartek, 3 lipca 2014 r. o godz. 
18.00. Waga 3,370 kg. Wzrost 53 cm.

NIKOLA BANASZKIEWICZ
Nikola to pierwsze dziecko Olimpii 

i Tomasza Banaszkiewicz z Błonia. Uro-
dzona w czwartek, 3 lipca 2014 r. o godz. 
20.50. Waga 3,400 kg. Wzrost 54 cm.

KARINA KILJAŃSKA
Karina to druga córka Marleny i Rafa-

ła Kiljańskich z Szymanowa. Urodzona w 
piątek, 4 lipca 2014 r. o godz. 4.55. Waga 
3,050 kg. Wzrost 51 cm.

Sobotni wieczór w Pubie Piwnica stał pod 
znakiem ostrego grania. 

Jako pierwsi na „scenę” wyskoczyli nasi 
rodzimi rockmani z zespołu aCTTAGA. 
Było dynamicznie i energetycznie. Atmos-
ferę podtrzymał Weedpecker. Powietrze się 
mocno zagęściło, a psychodeliczna muzy-
ka zawładnęła publicznością. Nadmiar wy-
puszczonego dymu opuścił Piekarnię, dając 
efekt pożaru. Zagrożenia jednak nie było.

Rockową noc zakończył Dopelord, któ-
ry ciężko przetoczył się po publice. Chwilami 
czuło się ducha Black Sabbath. Kolejny uda-
ny muzyczny epizod w Piekarni  trwał do 
północy. Następny za trzy tygodnie. (et)

Dym nad Piwnicą

Dynamiczny występ grupy aCTAGGA 
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Na początku czerwca od-
były się XXII Biegi Młodych 
Olimpijczyków. Ile trwa-
ją przygotowania do takiej 
imprezy?

Pierwsze spotkanie komi-
tetu organizacyjnego odbywa 
się w październiku roku po-
przedzającego zawody. Ana-
lizujemy na nim ostatnią 
imprezę, ewentualne niedocią-
gnięcia, propozycje zmian. Na 
tym spotkaniu kształtuje się 
także skład komitetu, który li-
czy około 40 osób. W grudniu 
przygotowuję wnioski do mi-
nisterstwa sportu i marszałka 
województwa mazowieckie-
go o dofi nansowanie biegów. 
A od stycznia komitet rozpo-
czyna organizację kolejnej im-
prezy.

Jest pan zadowolony z te-
gorocznej edycji?

Mogę powiedzieć, że bar-
dzo. Nie dotarły do mnie ne-
gatywne uwagi, a udoskonale-
nia, jakie poczyniliśmy w tym 
roku, wszyscy przyjęli z zado-
woleniem. Pierwsza sprawa to 
wprowadzenie telebimu, na 
którym prezentowaliśmy wy-
niki, zdjęcia, wszelkie niezbęd-
ne informacje. Urządzenie sfi -
nansowała fi rma Mars Polska 
– sponsor strategiczny i  jeden  
ze  współorganizatorów bie-
gów, ale świetnie spisał się tak-
że kierownik sekretariatu bie-
gów – wiceburmistrz Marek 
Fergiński, który czuwał nad tą 
częścią imprezy.

 
Kolejne udogodnienie, o 
którym wiem, to podawa-
nie dzieciom na mecie bu-
telek z wodą. 

To prawda. Uznaliśmy, że 
zamiast przekazywać butelki 
opiekunom ekip, sami będzie-
my wręczać wodę każdemu 
dziecku bezpośrednio po bie-
gu, podobnie jak pamiątkowe 
koszulki.  I jeszcze jedna rzecz, 
jestem bardzo usatysfakcjono-

wany udziałem w organizacji 
biegów 3. Warszawskiej Bry-
gady Rakietowej Obrony Po-
wietrznej pod dowództwem 
generała brygady Stefana Mor-
dacza. Sposób, w jaki wojsko 
przygotowało w tym roku te-
ren jednostki, jest godny naj-
wyższych pochwał.

Kto jeszcze, oprócz już wy-
mienionych, współorgani-
zuje imprezę?

Nie można oczywiście za-
pomnieć o roli urzędu miasta i 
burmistrza Piotra Osieckiego, 
od którego otrzymujemy po-
moc fi nansową oraz wsparciu 
miejskich wydziałów. Szcze-
gólnie chciałbym podkreślić 
zaangażowanie pani Agaty 
Kalińskiej. Kolejnym współor-
ganizatorem jest Miejski Ośro-
dek Sportu i Rekreacji. Bez za-
angażowania pracowników, 
zorganizowanie tej imprezy 
byłoby niemożliwe. Chciał-
bym w tym miejscu wszyst-
kim, ale przede wszystkim 
pani Annie Ulickiej, Marze-
nie Kacprzak, Renacie Kubik, 
bardzo serdecznie podzięko-
wać. Dziękuję również całemu 
Komitetowi Organizacyjnemu 
z sędzią głównym Zenonem 
Grąbczewskim na czele.

Ale korzystacie także z po-
mocy wolontariuszy.

Oczywiście, bez nich nie 
poradzilibyśmy sobie organi-
zacyjnie. Opieramy się głównie 
o wolontariat Szkoły Podsta-
wowej w Gawłowie, Zespołu 
Szkół w Chodakowie oraz ZS 
im. Iwaszkiewicza.  

W tym roku nie było olim-
pijczyków, którzy co roku 
uczestniczyli w biegach, 
ale była za to przedstawi-
cielka ministerstwa sportu. 
Jak oceniła sochaczewską 
imprezę?

Była pod dużym wraże-
niem. Przyznała, że minister-

stwo, które od lat wspiera fi -
nansowo biegi, nie sądziło, iż 
jest to tak ogromne przedsię-
wzięcie. Przypomnę, że tylko 
w tym roku uczestniczyło w 
nim około 2 tys. młodych bie-
gaczy, w tym osoby niepełno-
sprawne. Dodam przy okazji, 
że w naszych biegach cztero-
krotnie startował mistrz olim-
pijski Zbigniew Bródka.

Zostawmy biegi, bo chcia-
łabym poruszyć także inne 
tematy. Oprócz tego, że 
pełni pan funkcję preze-
sa Stowarzyszenia Biegi 
Młodych Olimpijczyków, 
jest pan przede wszystkim 
dyrektorem Miejskiego 
Ośrodka Sportu i Rekre-
acji. A ten w ostatnim okre-
sie wykazuje ogromną ak-
tywność.

Cieszy mnie, że pani to 
mówi. Mam nadzieję, że do-
strzegają to również miesz-
kańcy. Ta rozszerzona ofer-
ta to przede wszystkim 
zasługa pracowników MO-
SiR i ich kreatywności. Podział 
obowiązków wiąże się z odpo-
wiedzialnością za konkretne 

obiekty i zadania, ale te ostat-
nie są najczęściej efektem po-
mysłów moich pracowników i 
to im należą się podziękowa-
nia.
MOSiR zarządza obec-
nie wieloma obiektami. To 
już nie tylko stadion i pły-
walnia. Podlegają wam np. 
place zabaw.

Poza tym lodowisko, a la-
tem kort tenisowy, hala spor-
towa, rynek przy ul. Pokoju, 
Integracyjny Ogród Gier i Za-
baw przy alei 600-lecia, obiek-
ty w Chodakowie, a ponad-
to, jak pani wspomniała, place 
zabaw w kilku dzielnicach So-
chaczewa. Wszędzie tam orga-
nizujemy imprezy, czego przy-
kładem może być Olimpiada 
Przedszkolaków, która odbyła 
się kilka dni temu na stadionie, 
czy współudział w wielkim fe-
stynie charytatywnym z po-
czątku czerwca na placu tar-
gowym.

Czy to nie powoduje roz-
mieniania się na drobne? 
Mieszkańcy podnoszą na 
przykład zły stan boisk 
przy ul. Warszawskiej lub 

problemy ze skateparkiem. 
Może powinniście się bar-
dziej skupić na takich za-
daniach? 

Myślę, że burmistrz podjął 
słuszną decyzję, przekazując 
wszystkie obiekty sportowo-
-rekreacyjne w jeden zarząd. 
To pozwala jednej fi rmie 
umiejętnie zarządzać całym 
zapleczem. Co do stanu obiek-
tów, chciałbym przypomnieć, 
że cały czas prowadzimy nie-
zbędne remonty. Jeśli chodzi o 
skatepark, to aktualnie czeka-
my na  atestowane płyty nie-
zbędne do przeprowadzenia 
odpowiednich napraw, któ-
re może wykonać jedynie fi r-
ma posiadająca odpowiednie 
uprawnienia. Z kolei dzięki 
środkom fi nansowym z urzę-
du miasta powstają nowe in-
westycje.

Na przykład?
Jesteśmy po bardzo po-

ważnym przeglądzie techno-
logicznym pływalni, mamy 
nowe sauny, osiągnęliśmy  bar-
dzo dobrą jakość wody. Wy-
niki analiz zamieszczamy na 
naszej stronie internetowej. 

Odwodniliśmy boisko oraz 
bieżnię przy ul. Warszawskiej. 
Rozpoczyna się remont trybun 
na stadionie w Chodakowie. 
Burmistrz przeznaczył na ten 
cel 200 tys. zł. Wkrótce ratusz 
ma ogłosić przetarg na doku-
mentację modernizacji stadio-
nu przy ul. Warszawskiej.

Co chciałby pan wykonać 
w ramach modernizacji?

W miejscu bocznego bo-
iska powstanie boisko ze 
sztuczną nawierzchnią, z 
oświetleniem i 300 miejsca-
mi dla publiczności. Jeśli cho-
dzi o płytę główną, zostanie 
ona przede wszystkim od-
wodniona i zyska nową mura-
wę. Planowana jest także bież-
nia tartanowa, urządzenia do 
uprawiania lekkoatletyki oraz 
nowa trybuna na około 1000 
miejsc. Dotychczasowy budy-
nek socjalny zostanie wybu-
rzony, a nowy obiekt powsta-
nie w innym miejscu. Są także 
plany co do kortów tenisowych 
i oświetlenia całego obiektu. 
Gdyby to się udało, Sochaczew 
zyskałby stadion z prawdziwe-
go zdarzenia.

Taka inwestycja będzie 
kosztowała miliony. Myśli 
pan, że miasto stać na taki 
wydatek?

Ja widzę wstępne roz-
wiązanie. W imieniu MOSiR 
złożyłem do budżetu obywa-
telskiego wniosek o moder-
nizację płyty głównej sta-
dionu wraz z wykonaniem 
400-metrowej tartanowej 
bieżni oraz skoczni. War-
tość prac określiłem na 1.050 
tys. zł. Zachęcam wszyst-
kich miłośników sportu, aby 
poparli nasz projekt w cza-
sie głosowania. Dzięki temu 
zrealizowalibyśmy poważ-
ną część planowanej moder-
nizacji, a mieszkańcy mieli-
by do wykorzystania kolejny 
obiekt wysokiej klasy.

ROZMOWA TYGODNIA

Znajdziesz nas na portalu społecznościowym Facebook 

https://www.facebook.com/ziemia.sochaczewska

Dyrektor Mieczysław Głuchowski ze sportowymi trofeami
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Zagłosujcie na nasz projekt
O Biegach Młodych Olimpijczyków, nowych inwestycjach i budżecie obywatelskim z dyrektorem MOSiR 
Mieczysławem Głuchowskim rozmawia Jolanta Śmielak-Sosnowska.
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RATOWNICTWO WODNE

Teresin to jest potęga

Niestety już w pierwszym me-
czu Orkan wpadł na gospo-
darzy, drużynę, która w tym 
sezonie była poza zasięgiem po-
zostałych ekip. Sochaczewianie 
zebrali baty, po których nie po-
trafi li się odbudować psychicz-
nie. Drugi mecz z Posnanią był 
trochę lepszy. Orkan stoczył 
wyrównany bój, a o sukcesie 
rywali zadecydowały ich indy-
widualne akcje.

Pomimo dwóch porażek 
nasi rugbiści mieli jeszcze szan-
sę na brąz. Musieli „tylko” wy-
grać z warszawską Skrą. Nieste-
ty Orkan w pięć minut stracił 
17 punktów i, pomimo ambit-
nej pogoni, straty tej nie był w 
stanie odrobić. Drużyna odbu-
dowała się dopiero w meczu o 
piąte miejsce. Orkan zdomino-
wał Arkę i wysoko wygrał. Nasi 
zagrali na Mistrzostwach Pol-
ski w następującym składzie: 
Dawid Janasz, Bartłomiej No-
wakowski, Przemysław Wil-
kosz, Adam Roszczyk, Damian 
Szałaj, Daniel Pamięta, Szy-
mon Chmielewski, Kamil Pala-
sik, Krzysztof Piłowski, Michał 
Kępa, Piotr Kordzi, Jakub Bud-
nik, Cezary Czarnecki, Ma-
riusz Sejdak, Mateusz Plichta, 
Patryk Przybylski, Cezary Mi-

chalski, Kamil Marcinkowski, 
Krystian Olbrychowski, Mate-
usz Popiołek, Artur Grochocki 
oraz Oskar Korzeniewski. Tre-
nerem drużyny jest Jakub Se-
klecki, a za przygotowanie fi -
zyczne odpowiadał Marcin 
Duplicki.

Po przyjeździe z Łodzi tre-
ner Seklecki powiedział: Jadąc 
na turniej wiedziałem, że dru-

żynę stać na wiele. Celowałem w 
brązowy medal. Byliśmy dobrze 
przygotowani motorycznie i rug-
bowo. Przegraliśmy mentalnie. 
Po druzgocącej porażce z Bu-
dowlanymi Łódź, podnieśliśmy 
się dopiero w drugiej połowie 
meczu ze Skrą. W drużynie był 
bardzo widoczny brak kontu-
zjowanego Jakuba Młyńczaka. 
Czego nam zabrakło? Odpor-

ności na porażki oraz mocnego 
przetarcia przed Mistrzostwami 
Polski. Niestety nasza grupa eli-
minacyjna była słaba. 
Wyniki Mistrzostw Polski 
Juniorów

I dzień - eliminacje 
Budowlani Łódź - Orkan Sochaczew   49:10 (23:0)
punkty: Kępa (10)
Posnania Poznań - Arka Gdynia   17:14 (5:0)
Lechia Gdańsk - Skra Warszawa   24:5 (12:0)

II dzień - eliminacje 
Posnania Poznań - Orkan Sochaczew   26:16 (14:10)
punkty: Kępa (16)
Lechia Gdańsk - Arka Gdynia   14:0 (0:0)
Budowlani Łódź - Skra Warszawa   30:9 (12:6)

III dzień - eliminacje 
Skra Warszawa - Orkan Sochaczew   30:12 (24:0)
punkty: Kępa (7), Czarnecki (5)
Lechia Gdańsk - Posnania Poznań   11:6 (6:6)
Budowlani Łódź - Arka Gdynia   18:10 (15:0)
Tabela grupy A
1.Lechia Gdańsk    9  49-11
2.Posnania Poznań   7  49-41
3.Arka Gdynia    3  24-49
Tabela grupy B
1.Budowlani Łódź    9  97-29
2.Skra Warszawa    5  44-62
3.RC ORKAN Sochaczew   3  38-105

IV dzień - fi nały

mecz o V miejsce
Orkan Sochaczew - Arka Gdynia   34:0 (15:0)
punkty: Kępa (14), Budnik (10), Czarnecki (5), Piłowski (5)

mecz o III miejsce
Posnania Poznań - Skra Warszawa   20 :17 (10:10)

Finał
Budowlani Łódź - Lechia Gdańsk   27:3 (5:3)

Mistrzostwa Polski Juniorów

Powrócili na tarczy
Wyjeżdżając do Łodzi nasi juniorzy liczyli na medal. Niezły skład, udane mecze eliminacyjne 
oraz dobre przygotowanie fi zyczne i techniczne dawały szansę na podium.

Trener Jakub Seklecki miał na mistrzostwach niewiele okazji do 

radości
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Bardzo dobrze na ma-
tach XX Ogólnopolskiej 
Olimpiady Młodzieży po-
radzili sobie zapaśnicy Ma-
zowsza Teresin. Do medali 
zdobytych w zapasach ko-
biet i w stylu klasycznym 
kolejne krążki dołożyli wol-
niacy. Najbardziej cenne 
wywalczyli Konrad Króli-
czak i Karol Turczyński. W 
klasyfi kacji klubowej Ma-
zowsze Teresin zajęło dru-
gie miejsce.

Wyniki
Indywidualne
1.Konrad Króliczak (63 kg)

1.Karol Turczyński (100 kg)
3.Adrian Wagner (42 kg)
3.Kamil Banaszek (54 kg)
3.Bartosz Staniaszek (100 kg)
8.Łukasz Mróz (100 kg)
9.Patryk Sieczka (63 kg)
15.Daniel Maciejewski (63 kg)
15.Kamil Rutkowski (69 kg)
16.Kacper Kościan (69 kg)
18.Hubert Antolak (69 kg)
Klasyfikacja klubowa
1.Ceramik Opoczno   48
2.Mazowsze Teresin   47
3.AKS Białogard   32
Klasyfikacja woje-
wództw
1.Wielkopolskie   109
2.Mazowieckie     88
3.Lubelskie      85

W Piątnicy (28-29.06) 
odbył się turniej fi nało-
wy Mini Olimpic Ga-
mes. Doskonale spisał się 
w zawodach Maksymilian 
Miastowski (Soping Socha-
czew), który zdobył srebr-
ny medal. Maks poszedł „na 
maksa” w półfi nale, w któ-
rym pokonał nadzieję pol-
skiego ping-ponga Samuela 
Kulczyckiego (m.in. Mistrz 
Polski Młodzików). Obec-
nie Maks, wraz ze swoim 
kolegą klubowym Adamem 
Ertmanem, przebywa na 
obozie treningowym w Rze-
szowie.

Wyniki
Faza grupowa
Maksymilian Miastowski - Aleksander Lilien (Huragan 
Sosnowiec)  3:0 (11-7, 12-10, 11-7)

Maksymilian Miastowski - Stanisław Lemański (Krajna 
Sępólno Krajeńskie)  3:0 (11-5, 11-9, 11-9)

Maksymilian Miastowski - Jakub Chmielowski (UMKS 
Dubiecko)  3:0 (11-2, 11-9, 11-8)
Turniej główny - I runda
Maksymilian Miastowski - Krystian Maciorowski 
(MOSiR Grajewo)  3:0 (11-8, 11-6, 11-8)

Turniej główny - II 
runda
Maksymilian Miastowski - Michał Małachowski 
(MTS Kwidzyn)  3:1 (11-5, 5-11, 11-6, 11-8)
Turniej główny - ćwierć-
finał 
Maksymilian Miastowski - Piotr Chłodnicki (AZS 
Politechniki Rzeszowskiej)  3:0 (11-8, 11-7, 11-8)
Turniej główny - półfi-
nał 
Maksymilian Miastowski - Samuel Kulczycki 
(Gorzovia Gorzów Wielkopolski)  3:2 (11-6, 11-8, 
3-11, 7-11, 11-9)
Turniej główny - finał 
Maksymilian Miastowski - Maciej Kubik (Hals 
Warszawa)  2:3 (9-11, 11-6, 11-5, 9-11, 9-11)

Faworyt na kolanach

Turniej w Bochni (21-22.06), który odbył się w kopal-
ni soli, zgromadził na tatami 387 judoczek i judoków z 8 
państw (Polska, Austria, Chorwacja, Czechy, Litwa, Sło-
wacja, Słowenia, Ukraina) z 49 klubów. Orkan-Judo (rocz-
nik 2004) reprezentowali: Kacper Gajda (2 miejsce), Alek-
sander Dudek (2 miejsce), Jan Jesiołowski (3 miejsce), 
Konrad Romanowski (4 miejsce), Bartosz Staniec (5 miej-
sce), Maksymilian Żakowski (7 miejsce), Kacper Wąt-
kowski (9 miejsce), Szymon Dolot, Eryk Osiński, Tomasz 
Kiełbasiński, Krystian Kopka, Igor Przybylski, Oliwier 
Grzeszczak, Sebastian Kiełbasiński, Adam Linettej oraz 
Bartosz Ambroży.

Judocy i górnicy

W Szczecinie (14-15.06) od-
były się Letnie Mistrzostwa Pol-
ski w Ratownictwie Wodnym. 
Klasą dla siebie była Agniesz-
ka Tlaga (obecnie reprezentu-
je łódzki WOPR), która zdobyła 
7 medali (5-1-1) oraz pobiła re-
kord Polski. Doskonała forma 

Agnieszki zaowocowała powoła-
niem do reprezentacji Polski na 
wrześniowe Mistrzostwa Świata.

Wyniki
Agnieszka Tlaga indywidu-
alnie
50 m ratowanie manekina - 37,82 (I miejsce, rekord Polski 
seniorek)

100 m ratownik - 1.05,41 (I miejsce)
200 m super ratownik - 2.44,47
 (I miejsce)
ratowanie kombinowane - 1.22,66 
(II miejsce)
100 m ratowanie manekina w płetwach - 
1.03,47 (III miejsce)
Agnieszka Tlaga 
drużynowo z WOPR 
woj. łódzkiego
sztafeta 4x25 m holowanie manekina - 
1.32,68 (I miejsce)
sztafeta 4x50 m z pasem węgorz - 
1.53,34 
(I miejsce)

W IV rundzie Płoc-
kiej Ligi Pływania 2014, 
która odbyła się 21 
czerwca, uczestniczyła 
skromna 3-osobowa re-
prezentacja stowarzysze-
nia „Orka” Sochaczew. 
W  zaciętej rywalizacji 
dwa medale zdobył Wik-
tor Michurski (w kat. 11 
lat) bijąc przy okazji re-
kordy życiowe.

Na dystansie 50 m sty-
lem dowolnym z czasem 
0:34,38 s. zdobył złoto, a na 
dystansie 50 m stylem kla-
sycznym  z czasem 47,40s. 
wywalczył brązowy medal.

Pozostałe dwie za-
wodniczki z ekipy, Julia 
Pilaszek i Natalia Drej-
niak, również pobiły re-
kordy życiowe.

Jerzy Michurski

Ratownicza dominatorka
PŁYWANIE

Rekordy Wiktora

Wiktor Michurski na najwyższym stopniu podium

Agnieszka Tlaga dominuje w polskim 

ratownictwie
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Decyzje MZPN sprawi-
ły, że pomimo spadku, Bzu-
ra nadal będzie grała w IV 
lidze. Z drużyną pożegnał 
się trener Maciej Śliwowski, 
którego miejsce prawdopo-
dobnie zajmie Robert Wilk.

Przypuszczalnie rywa-
lami Bzury w nadchodzą-
cym sezonie będą drużyny 
Huraganu Wołomin, Bugu 
Wyszków, Wisły II Płock, 
Mławianki Mława, Błękit-
nych Raciąż, MKS Ciecha-
nów, KS Łomianki, MKS 
Przasnysz, Narwi Ostrołę-
ka, Ostrovii Ostrów Mazo-
wiecka, Błękitnych Gąbin, 
Wkry Żuromin, Korony 
Szydłowo, Nadnarwianki 
Pułtusk, Skry Drobin, Ma-

zovii Mińsk Mazowiecki 
oraz Olimpii Warszawa.

Ale to nie koniec do-
brych informacji. Ruszy-
ły prace modernizacyjne na 

chodakowskim stadionie. 
Pierwszy etap obejmie część 
trybun i ma być zakończo-
ny do końca sierpnia. W po-
przednią niedzielę odbył się 

Piknik Rodzinny Akademii 
Piłkarskiej. Czas spędzo-
no na sportowych zabawach 
oraz słuchając muzyki. Do 
Chodakowa przyjechał pre-
zes płockiego OZPN Da-
riusz Kluge. Wręczył on 
puchary za awans do wyż-
szych klas rozgrywkowych. 
Otrzymały je drużyny mło-
dzików (U-12 i U-13) oraz 
trampkarzy (U-14).

Sezon 2013/2014 został 
w Chodakowie zamknięty. 
Przed działaczami i piłka-
rzami dosłownie chwila od-
dechu, gdyż przerwa letnia 
jest naprawdę bardzo krót-
ka. Trzeba ją porządnie wy-
korzystać przed piłkarską 
jesienią.

Bzura nadal w IV lidze

Na chodakowskim stadionie rozpoczął się pierwszy etap 

remontu trybun
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Sporo się dzieje w Unii 
Boryszew. Młodzi piłka-
rze grają w turniejach, a se-
niorzy reaktywują zespół, 
który rozpocznie zmaga-
nia w klasie B. Pierwszy tre-
ning odbył się 1.07 i wzię-
ło w nim udział 16 piłkarzy. 
Większość stanowili wy-
chowankowie klubu z rocz-
ników 1988, 1992 i 1994. 
Nie zabrakło też zawodni-
ków z rozwiązanej drużyny 
juniorów (rocznik 1997).

W swoim ostatnim me-
czu juniorzy wygrali z 
Ostrovią i zakończyli roz-

grywki II Ligi Mazowiec-
kiej na szóstym miejscu (31  
61-63).

Unia Boryszew - Ostrovia 

Ostrów Mazowiecka  5:0 (0:0)
gole: Kowalski (2), Pisarek, Zając, Sierociński
skład: Szupszak, Tobera - Safulak, Pisarek,
 S. Kochański, J. Kochański, Tomaszewski, 
Kowalski, Tondera, Balcerzak, Zając, Milczarek, 
Gmyrek, Figat, Rutkowski, Stypuła, Sierociński

Wyniki drużyn
młodzieżowych

rocznik 2005 - turniej w 

Lesznie (II miejsce)
Unia Boryszew - Naprzód Stare Babice             2:0

Unia Boryszew - Znicz Pruszków                               2:0
Unia Boryszew - Zaborowianka Zaborów             0:2
Unia Boryszew - Partyzant Leszno                           1:0
Unia Boryszew - Znicz Pruszków                           0:4

Najlepszym bramka-
rzem turnieju został Antek 
Siekiera.

Rocznik 2005 - turniej 

w Chlebni (III miejsce)
Unia Boryszew - Pogoń Grodzisk Mazowiecki    7:0
Unia Boryszew - Górnik Łęczna                       4:0
Unia Boryszew - AP II Chlebnia                        3:1
Unia Boryszew - Włókniarz Pabianice                3:0
Unia Boryszew - Gwardia Warszawa                 0:2
Unia Boryszew - AP I Chlebnia                         0:2
Unia Boryszew - DAF Łuków                        3:1

rocznik 2006 - XVIII 

Turniej Rakovia Cup 

(Warszawa, II miejsce)
Unia Boryszew - AP Chlebnia                          0:0
Unia Boryszew - Alfa Warszawa                      4:1
Unia Boryszew - Ożarowianka Ożarów Mazowiecki   3:0
Unia Boryszew - Rakovia Warszawa                 3:1
Unia Boryszew - Olimpia Warszawa                  4:2
Unia Boryszew - Alfa Warszawa                       0:1

Najlepszym piłkarzem 
turnieju został wybrany 
Oskar Stencel.

Rocznik 2007 - turniej 

Warszawa (I miejsce)
Unia Boryszew - Piast Piastów                         3:0
Unia Boryszew - Ursus Warszawa                     0:4
Unia Boryszew - Rakovia Warszawa                 1:0
Unia Boryszew - Znicz Pruszków                      2:1
Unia Boryszew - Drukarz Warszawa  0:0 karne: 3-2

Co słychać w Unii Boryszew

Rozpoczął się cykl wa-
kacyjnych turniejów pił-
karskich rozgrywanych na 
chodakowskiej sztucznej 
trawie. W gronie gimna-
zjalistów zwyciężyła dru-
żyna AC Materace ( Adam 
Zwierz, Adrian Tomczyk, 
Karol Siejka, Klaudiusz Rę-
biejewski, Jan Tarczyk, Pa-
tryk Karczewski, Hubert 
Kałużny, Adrian Strychar-
ski, Mateusz Zaręba).

Wyniki
Armia - Socho CK   1:1

Materace - Kąty   3:0
Gruby - Armia    1:1
Materace - Socho CK   5:1
Gruby - Kąty    1:0
Materace - Armia   1:0
Kąty - Socho CK   6:0
Materace - Gruby   3:1
Kąty - Armia    1:1
Socho CK - Gruby   2:2

Kolejność turnieju:
1.AC Materace   12 
2.FC Gruby    5
3.SP Kąty    4
4.Armia Królewska   3
5.Socho City Klub   2

Piłkarski MOSiR
Wakacje trwają i dobrze 

by było spędzić je w miarę 
możliwości aktywnie. Poniżej 
propozycje MOSiR-u na naj-
bliższy tydzień (9-15.07). Bo-
isko do siatkówki pla-
żowej - Chodaków
IV turniej Grand Prix - 9.07, godz. 16.30
V turniej Grand Prix - 12.07, godz. 9.00
VI turniej Grand Prix - 15.07, godz. 16.30

Boisko ze sztuczną 
trawą - Chodaków
Turniej piłki nożnej szkół ponadgimnazjalnych - 
10.07, godz. 10.00

Pływalnia Orka 
Turniej warcabowy Open - 15.07

Dodatkowo w dni robo-
cze będzie można bezpłatnie 
skorzystać z hal sportowych 
MOSiR-u w Sochaczewie (w 
godz. 8.00 - 14.00) i Choda-
kowie (w godz. 9.00 - 12.00). 
W okresie wakacyjnym, w 
godzinach 7.00 - 9.00, ucznio-
wie i studenci będą mogli po-
pływać w basenie zaledwie za 
1,80 PLN za godzinę.

Propozycje na lato

Na chodakowskim piachu 
odbyły się dwa kolejne turnie-
je Wakacyjnego Grand Prix. 
W każdym z nich walka była 
zacięta. Z pewnością cieszy 
fakt, że do rywalizacji przy-
stępuje coraz więcej teamów, 
w których grają gimnazjaliści.

Wyniki
II turniej (2.07)

Eliminacje
Łowicz - Ja Taqm Nie Wiem   15:1
Młoda Mewka - ZS3   15:7
Płock - Łowicz II   15:12
Żyrardów - Dzisiejsi   15:11
Płock II - Wczorajsi   15:4
Volley - Mistrzowie   15:7
Monster Team - Bez Nazwy   15:10
Lelice - Gim.3    15:7
Szpony Bobra - Amatorzy   15:10  

Turniej główny
Lelice - Szpony Bobra  15:12
Lelice - Łowicz    15:13
Żyrardów - Płock II   15:5
Płock - Volley   15:8
Monster Team - Młoda Mewka  15:11
Młoda Mewka - Szpony Bobra   15:5
Żyrardów - Lelice   15:13
Płock - Monster Team  16:14
Młoda Mewka - Volley  18:16
Łowicz - Płock II   15:9
Młoda Mewka - Monster Team   15:11
Lelice - Łowicz   15:10

Półfi nały
Żyrardów - Młoda Mewka  15:12
Płock - Lelice   15:8

mecz o III miejsce
Lelice - Młoda Mewka   15:0 v.o.

Finał
Żyrardów - Płock  22:20

Kolejność II turnieju GP
1.Żyrardów (Jan Król, Marcin Kołodziejski)     180 
2.Płock (Łukasz Lewandowski, Łukasz Szypryt)    144
3.Lelice (Paweł Jankowski, Kamil Witkowski)  108
4.Młoda Mewka (Kamil Ziółkowski, Szymon 
Mikołajczyk)                        90

5.Monster Team (Mateusz Kostecki, Mateusz 
Czerwiński)                         72

6.Łowicz (Brian Malangiewicz, Adam Pietrzak)   54
7.Volley (Michał Werłaty, Andrzej Koźbiał)         36
8.Płock II (Mateusz Niezgoda, Łukasz Czuchra)  18

III turniej (5.07)
Lelice - Volley    21:7
Ja Tam Nie Wiem - Trojanów   21:19
Czarne Stopy - Gim.3   24:22
Skierniewice - Blokersi   21:7
Lelice - Monster Team   21:17
Procent - Ja Tam Nie Wiem   21:6
Płock - Czarne Stopy   21:2
Bielice - Skierniewice   21:18
Lelice - Blokersi   21:14
Ja Tam Nie Wiem - Gim.3   24:22
Trojanów - Czarne Stopy   21:11
Skierniewice - Volley   21:8
Monster Team - Procent   21:17
Bielice - Płock    21:19
Skierniewice - Trojanów   21:5
Lelice - Ja Tam Nie Wiem   21:10
Płock - Skierniewice   21:16
Lelice - Procent    21:17

Półfi nały
Płock - Monster Team   21:17
Bielice - Lelice   21:16

mecz o III miejsce
Lelice - Monster Team   21:18

Finał
Płock - Bielice    21:14

Kolejność 
III turnieju GP
1.Płock (Łukasz Lewandowski, Łukasz Szypryt)    120 
2.Bielice (Krzysztof Rąg, Łukasz Smędowski)          96
3.Lelice (Paweł Jankowski, Kamil Witkowski)          72
4.Monster Team (Mateusz Kostecki, Mateusz 
Czerwiński)                            60

5.Procent (Bartosz Walendzik, Krystian Żebrowski)  48
6.Skierniewice (Michał Michalak, Dawid Rybkowski)   36
7.Ja Tam Nie Wiem (Kamil Wojciechowski, Michał 
Kowalski)                             24

8.Trojanów (Adam Ertman, Radosław Sokołowski)  12

Klasyfikacja 
generalna GP
1.Płock    264
2.Żyrardów    180
3.Lelice    180
4.Bielice    144
5.Monster Team   132
6.Młoda Mewka     90
7.Szpony Bobra     60
8.Volley      54
9.Łowicz      54
10.Procent      48
11.ZS3      36
12.Skierniewice     36
13.Bez Nazwy      30
14.Ja Tam Nie Wiem     24
15.Gim.3      24
16.Płock II      18
17.Trojanów      12

Dwa kolejne turnieje

Młoda ekipa Trojanowa 

walczyła bardzo dzielnie
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A w sercach ciągle maj...

W dwudziestym wieku tworzyli mit sochaczewskiego rugbisty. Zdobywali medale Mistrzostw 
Polski dla Orkana, grając z Orłem na koszulce stawali do boju przeciwko drużynom, o meczach 
z którymi obecni reprezentanci Polski seniorów mogą tylko pomarzyć. Grali z Francją, Rumunią, 
Włochami, Hiszpanią czy Gruzją. 

Łódź była miejscem, w którym 
odbył się XX Ogólnopolski Finał 
Czwartków Lekkoatletycznych. Na 
bieżni rywalizowały sochaczewskie 
Aktywne. Julia Dragańska w biegu na 
600 m (1.52,05) zajęła 21 miejsce na 
90 startujących. Jej koleżanka Alek-
sandra Pietruszka 300 m przebiegła w 
czasie 50,98 i została sklasyfi kowana 
na 56 pozycji na 70 startujących.

W sobotę (21.06) w Oło-
muńcu odbył się V Matto-
ni Olomouc Half Marathon. 
O godzinie 19.00 na trasę, 
w licznym gronie uczestni-
ków, wybiegł sochaczewski 
Aktywny Jarosław Szajew-
ski. Do mety dotarł w czasie 
1:39.12, zajmując 713 miejsce. 
Bieg ukończyły 3553 osoby.

NORDIC WALKING

BIEGI BADMINTON

BIEGI

Finałowe Aktywne
Półmaraton 
w Ołomuńcu

Za nami Czerwco-
wy Amatorski Turniej 
Badmintona, w którym 
udział wzięło 31 osób.

Wyniki
Gra pojedyncza dzieci

1.Bartosz Ignatowski
2.Michał Zieliński
3.Jakub Kosk
Gra pojedyncza kobiet

1.Beata Przyłucka
2.Paulina Cybulska
3.Dorota Kellogg
Gra pojedyncza mężczyzn
1.Michał Werłaty
2.Sebastian Werłaty
3.Damian Smus
Gra podwójna mężczyzn
1.Dariusz Musiejewski/Sławomir Winnicki
2.Damian Smus/Radosław Poczaski
3.Piotr Kotlarski/Rafał Tomaszkiewicz

Letnia kometka

W niedzielę (22.06) po raz 
drugi na trasę ze „Stodo-
ły u Kalego” ruszyli nordic 
walkerzy. Tym razem przed 
trzydziestką uczestników 
do pokonania była trasa 
długości 3,6 km. Kolejny 
trzeci marsz cyklu Grand 
Prix Kozłowa Biskupiego 
odbędzie się 20.07.

Wyniki
1.Damian Smus  25.48 (Sochaczew, M2)
2.Artur Kaźmierski 25.48 (Sochaczew, M3)
3.Beata Kołodziejczak 25.58 (Sochaczew, K30)
4.Jan Kocimski  25.59 (Sochaczew, M5)
5.Dariusz Makulec  26.00 (Sochaczew, M3)
6.Stanisław  Troniarz  26.00 (Raszyn, M4)
7.Wiesław Szczepaniak  26.15 (Aleksandrów 
Łódzki, M4)

8.Ewa Brzezina  26.16 (Sochaczew, K4)
9.Grażyna Troniarz  26.33 (Raszyn, K4)

10.Jakub Kaźmierski 26.34 (Sochaczew, M1)
11.Rafał Tomaszkiewicz  26.35 (Nowa Sucha, M3)
12.Adam Dubel  26.35 (Skierniewice, M3)
13.Wioletta Wójtowicz  26.46 (Zabrze, K3)
14.Dariusz Lipiec  26.47 (Warszawa, M5)
15.Lidia Cichecka  26.58 (Sochaczew, K4)
16.Michał Adamkiewicz  27.00 (Sochaczew, M2)
17.Jadwiga Szczepaniak  27.01 (Aleksandrów 
Łódzki, K4)

18.Mirosław Kaźmierski  27.32 (Sochaczew, M4)
19.Beata Barcikowska  27.33 (Kozłów Biskupi, K1)
20.Paweł Masłowski  27.33 (Sochaczew, M3)
21.Patryk Jakubowski  27.34 (Sochaczew, M2)
22.Renata Marcinkowska  27.35 (Sochaczew, K5)
23.Joanna Gala  27.40 (Sochaczew, K3)
24.Agnieszka Osiadacz  27.48 (Grodzisk 
Mazowiecki, K4)

25.Piotr Łukaszewicz  28.10 (Sochaczew, M3)
26.Sebastian Gerasik  28.32 (Kozłów Biskupi, M1)
27.Jolanta Figat  28.46 (Sochaczew, K5)
28.Katarzyna Dubel  28.46 (Skierniewice, K3)
29.Monika Giergun  29.03 (Sochaczew, K3)
30.Zbigniew Wojciechowski  29.27 (Warszawa, M4)

Poszli po raz drugi

Sochaczewscy Dragoni 
po raz kolejny zdobywa-
li wulkany w okolicy Zło-
toryi. W gronie 660 stanęli 
oni na starcie V Biegu Szla-
kiem Wygasłych Wulkanów 
osób. Pierwszy odcinek był 
przyjemny, jednak szybko 
zaczęła się mordęga. Orga-
nizatorzy zaskoczyli uczest-
ników przeszkodami, które 
można było pokonać tyl-
ko współpracując z innymi 
uczestnikami katorgi.  

Zwycięzca pokonał 13-kilo-
metrową trasę w czasie 1:14.00. 
Najszybszy sochaczewski Smok 
- Grzegorz Banasiak - był 27 
(1:30.14). Na słowa uznania za-
służyła Marta Kołakowska, 
która połowę trasy pokonała 

bez butów. Bieg ukończyło 589 
osób.

Wyniki Dragonów
27.Grzegorz Banasiak   1:30.14
160.Paweł Stefaniak   1:59.32
161.Marcin Świerczyński   1:59.48
217.Piotr Cypel   2:09.37
219.Filip Brodowicz   2:10.06
221.Sławomir Cypel   2:10.25
297.Anna Majewska   2:27.45
327.Patryk Sobolewski   2:30.32
386.Sławomir Borek   2:43.57
397.Przemysław Adamiak   2:46.50
412.Marcin Szafaryn   2:49.30
424.Paulina Nowak   2:52.50
425.Olga Miałkos   2:52.53
426.Adrian Tracz   2:52.56
490.Piotr Wijas   3:08.56
491.Piotr Szczygieł   3:08.57
492.Konrad Zachara   3:09.00
582.Marta Kołakowska   3:57.08
583.Robert Feliksiak   4:00.15

Smoki pośród wulkanów

Śląskie medale
W Katowicach odbyła się kolejna ALMMA. Do walk przystąpi-
ło 240 zawodniczek i zawodników. Doskonale spisała się Anna 
Majewska (Dragon FC), która zdobyła złoto. Jej klubowy kolega 
Łukasz Lozze musiał zadowolić się srebrnym krążkiem.

MMA

Tak wyglądali Dragoni po biegu

Kilku z nich spotkałem w po-
niedziałkowy wieczór. Jak co 
tydzień czynnie spędzali czas 
w sochaczewskiej hali MOSiR. 
W ruch poszło nie tylko „jajo”. 
„Starsi Panowie” ostro skopa-
li też skórzaną kulę. Początek 
drużyny rugbowych oldboy-
ów miał miejsce osiem lat temu. 
Startowali wtedy z powodze-
niem w turniejach Polskiej Ligi 
Rugby „7”. W roku 2006 zajęli 
nawet pierwsze miejsce w sezo-
nie zasadniczym.

Kolejne lata mijały na 
wspólnych spotkaniach na bo-
isku. Zmieniała się ilość grają-
cych. Duch pozostał niezłomny. 
W 2011 roku na sochaczewskiej 
Maracanie rozegrane zostały I 
Mistrzostwa Polski Oldboyów. 
Nie mogło zabraknąć w nich 
naszych zawodników. 

Minęły kolejne trzy lata i 
ponownie nasi weterani wzię-
li udział w Mistrzostwach Pol-
ski. W drużynie zagrał Sławo-
mir Dudkowski, dla którego 

był to debiut (sic!) na rugbo-
wym boisku. Oldboye sami za-
łatwili stroje oraz zorganizowa-
li wyjazd. Zagrali w zawodach 
trzy mecze i... wszyscy przeży-
li. Zajęli czwarte miejsce i jest 
to jak na razie najlepsze osią-
gnięcie sochaczewskich rug-
bistów w piętnastkach w tym 
sezonie. Najstarszym zawod-
nikiem Orkana był Jacek Dy-
biec, który na karku ma już... a 
czy to ważne ile lat? Oldboye na 
mistrzostwa pojechali w skła-
dzie: Zbigniew Dąbrowski, Ro-
bert Dłutek, Sławomir Dud-
kowski, Jacek Dybiec, Tomasz 
Grzywacz, Marcin Kłak, Adam 
Kociński, Maciej Misiak, Ma-
ciej Nowakowski, Czesław Pen-
kala, Ireneusz Pietrak, Bogdan 
Pietrak, Arkadiusz Rejman, Ja-
nusz Sobczyk, Michał Szule-
jewski, Tomasz Szymański, Se-
bastian Wątkowski i Grzegorz 
Witczak. 

Po treningu przyszedł czas 
na krótką rozmowę. Oldboye 

poruszyli w niej kilka ważnych 
spraw. Byli zawodnicy Orka-
na ubolewają nad faktem ma-
łego zainteresowania sprawa-
mi klubu ze strony ich kolegów, 
co przekłada się między inny-
mi na niską frekwencją na spo-
tkaniach z piłką. Przecież cho-
dzi tylko o to, żeby się spotkać. 
Wspólnie pobiegać z piłką, a po 
tej zabawie trochę pogadać. Nie-
prawdą jest, że w oldboyach gra-
ją ci rugbiści, którzy nie nagrali 
się jako zawodnicy. W oldboy-
ach grają ci, co kochają ten sport 
i lubią spotykać się z kolegami - 
stwierdził jeden z najlepszych 
zawodników w historii Orka-
na Zbigniew „Byku” Dąbrow-
ski. Weteranom zależy także 
na scaleniu wszystkich rugbi-
stek i rugbistów, od maluchów 
do najstarszych w Sochaczewie. 
W planach mają także zorga-
nizowanie za dwa lata VI Mi-
strzostw Weteranów. Przecież 
właśnie wtedy rugby będzie ob-
chodziło w Sochaczewie 45 lat!

Chcieliby także, żeby przy 
ulicy Warszawskiej powstał 
stadion z prawdziwego zda-
rzenia. Jednak najbardziej bul-
wersuje ich fakt „zniknięcia” 
sztandarów klubowych oraz 
pamiątek, których zdobycie 
często okupione było nadludz-
kim wysiłkiem oraz kontuzja-
mi. Za pośrednictwem „Zie-
mi Sochaczewskiej” Oldboye 
Rugby Orkana Sochaczew ape-
lują o oddanie ich przez włoda-
rzy stowarzyszenia MKS Or-
kan Sochaczew. Apelują także 
do władz samorządowych oraz 
innych osób (w tym kibiców) o 
znalezienie sposobu na ich od-
zyskanie. To przecież kawałek 
historii naszej Małej Ojczyzny.

Wszystkich zaintere-

sowanych Oldboye zapra-

szają na spotkania z piłką. 

Odbywać będą się od 4.08 

w poniedziałki i piątki w 

sochaczewskiej hali MO-

SiR (ul. Kusocińskiego) o 

godzinie 20.30. 


